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Zvezna gimnazija za Slovence se vsako ,v 
leto pobrati z enim izmed podeželskih 
društev in s tem dokaže svojo povezanost z 
ljudmi, kateri zaupajo svoje otroke Sloven
ski gimnaziji. V letošnjem šolskem letu se je 
gimnazija pobratila s kulturnim društvom 
KPD „Drava11 iz Žvabeka. Tako je letošnje 
božično drevo podaril v imenu KPD „Drava“ 
Slovenski gimnaziji Janez Kolter, kije tej šoli 
sam zaupal tri otroke. Prvo božično drevo 
pa je letos dobila tudi dvojezična Trgovska 
akademija. Sicer je to drevo majhno, ker pa 
ima tudi korenine, je to gotovo najboljši ga
rant, da bo iz tega majhnega drevesa neke
ga dne zraslo lepo drevo.

Ob predaji božičnega drevesa so kulturni 
spored oblikovale pevske skupine iz Žvabe
ka, Oktet Suha, Mladinski zbor in instrumen
talna skupina ZG za Slovence ter dijaki 
Trgovske akademije.
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Ministri iz Slovenije in 
koroški politiki bodo 
diskutirali v Pliberku
Je okolje v obmejnem območju ogroženo?

Slovenski ministri, koroški deželni svetnik Herbert Schiller in župani obmejnih 
občin bodo na povabilo občine Pliberk in njenih mestnih svetnikov Frica Kumra in 
Jožeta Partla v sredo, 12. decembra 1990, diskutirali v Pliberku o vprašanjih ekolo
gije v obmejnih regijah. Krško, odlagališče za jedrske odpadke in druga vprašanja 
bodo na dnevnem redu, vsak pa bo imel tudi možnost, da ministrom in drugim pred
stavnikom direktno zastavi vprašanja. (Več na strani 4)

NAS TEDNIK in 
MOHORJEVA ZALOŽBA

Božični bazar v otroškem vrtcu Naš otrok
vabita na

odprtje razstave del umetnika

Walterja Mischkulniga
v petek, 14. 12. 1990, ob 19. uri 
v Mohorjevi knjigarni v Celovcu

Dvojezični otroški vrtec je tudi 
letos pripravil božični bazar. 
Razna ročna dela, otroške 
igrače iz lesa, adventni venci, 
božične kartice, lepe sveče..., 
so zgovorno pričala o nadarje
nih otroških rokah, ki so tudi 
letos dokazale, kako lepe in 
vredne so prav stvaritve otrok. 
Vsi, ki so si ogledali ta bazar in 
to ali ono reč odkupili, so bili 
deležni tudi lepo pripravljene 
zakuske.
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Volitve v Nemčiji: zahodnonemški Zeleni 
izrinjeni iz novega parlamenta

Prve državnozborske volitve v ze
dinjeni Nemčiji so v glavnem prines
le pričakovani rezultat: zmaga za 
kanclerja Kohla in zunanjega mini
stra Genscherja ter njuni stranki 
CDU in FDP, izgube za socialdemo
krate, desni ekstremisti so na srečo 
kljub nacionalni evforiji ostali neznat
na skupinica, komunistični PDS je z 
dobrim rezultatom v vzhodni Nem
čiji uspelo priti v parlament.

Veliko presenečenje pa je katastro
falni poraz Zelenih. Samo v petih 
novih zveznih deželah jim je uspelo 
pridobiti potrebnih pet odstotkov, 
zahodnonemški Zeleni pa v novem 
parlamentu ne bodo zastopani.

Tega nihče ni pričakoval in to bo 
gotovo imelo posledice tudi za zeleno 
gibanje drugod, tudi v Avstriji.

Trije vzroki za poraz Zelenih: Stalni 
prepir med tako imenovano „realno" 
skupino in dogmatičnimi fundamen
talisti je frustiral volilce, predvsem 
fundamentalistična skupina se ni do
volj jasno ogradila od marksistične 
PDS, vrsta funkcionarjev je celo di
rektno prestopila k naslednici Ho- 
neckerjeve SEO. Po drugi strani je 
socialdemokratični kandidat Lafon
taine nudil program, ki v precejšnji 
meri odgovarja predstavam „rea
listične" skupine Zelenih. Tako so 
Zeleni z dveh strani prišli med mlin
ske kamne: skrajno levico so pobrali 
komunisti, zmerni del pa je v pre
cejšnji meri volil socialdemokrate in 
tudi FDP, ki je v nasprotju z našo

FPÖ dejansko liberalna stranka. 
Drugič so Zeleni s svojim prav uža
ljenim odnosom do nemškega zedi
njenja odbili tiste, ki so se veselili 
tega srečnega zgodovinskega do
godka. Tretjič pa so Zeleni z razbit
jem rdečo-zelene koalicije v Berlinu 
komaj štirinajst dni pred volitvami — 
ker se niso hoteli dovolj jasno ogradi
ti od različnih anarhističnih skupin — 
dali prepričljiv argument v roke ti
stim, ki so kljub marsikaterim uspe
hom zelene politike zmeraj trdili, da 
Zeleni niso sposobni voditi konstruk
tivne politike. Gotovo sta škodovala 
tudi pretirana bazična demokracija in 
rotacijski princip, ki sta Zelene zme
raj znova oropala pri volilcih najbolj 
priljubljenih zelenih poslancev.

Da zahodnonemški Zeleni niso v 
novem nemškem parlamentu, je 
obžalovanja vredno dejstvo. Parla
mentu bo manjkala pisanost in radi
kalna ekološka in demokratičnostna 
opozicija ter kontrola. Njihov poraz 
pa lahko pojmujemo tudi kot znak 
avstrijskim Zelenim ob pravem času, 
da je treba dobro premisliti bazično 
demokratični koncept v trenutni obli
ki in strah pred prominenco in se 
jasno opredeliti do politikov, ki pod 
zeleno zastavo skušajo voditi tem
nordečo politiko. Zeleni politik prve 
ure Nenning je opozoril, da ima zele
ni ptič dve krili: če eno krilo zgubi 
skoraj vsa peresa, drugo pa zraste 
dlje kot bi naj, ptič pade.

Glej Nemčija!

• dve novi varianti „brez grofa“ sta na mizi
• odprtje ne sme biti finančno vprašanje
• odprtje mejnega prehoda Luže ni nadome

stilo za Pavličevo sedlo

PAVLIČEVO SEDLO:

„Prosim, še 
počakajte!“

EL ZElezna Kapla in Klub slov, obč. odbornikov sklicala pogovor

Že 12 let si občini Mozirje in Železna Kapla prizadevata za odprt
je Pavličevega sedla, pretekli torek sta tudi Klub slovenskih 
občinskih odbornikov in EL Železna Kapla skušala s pogovorom 
med zastopniki Republike Slovenije in zastopniki občine Železna 
Kapla pospešiti prizadevanja, katera je grof dr. Thurn letos maja 
znova zaustavil, verjetno za leta.

Kapelški župan dr. Dietfried Hal-

9. december — bodo občine 
postale samostojne?

ler je navzočim sporočil, da se grof 
dr. Thurn ni več pripravljen pogaja
ti o tem, da bi cesta do Pavličevega 
sedla vodila po njegovem zemlji
šču. To je grof izjavil že letos maja 
na javni diskusiji v Železni Kapli, 
kjer je menil, da se za „kilogram 
kave, ki bi jo prodala Zadruga“, ne 
splača odpreti mejnega prehoda. 
Uradno pa grof odklanja vsa poga
janja zaradi tega, ker noče pustiti 
zgraditi ceste skozi svoje lovišče.

Poznavalci položaja, ki so že vsa 
leta sodelovali pri pogajanjih z gro
fom, pa menijo, da je vse le vpra
šanje denarja. Za 5 mio. šilingov 
bi grof dr. Thurn še pred kratkim 
odstopil zemljišče. Ali mu je ta 
vsota zdaj naenkrat premalo, pa ni 
znano. Prav tako na diskusiji niso 
odprli vprašanja, ali je mogoče 
njegov sin v ozadju, ali pa mogoče 
čisto drugi interesi.

Vsekakor se je občina Železna 
Kapla že sprijaznila z grofovo od

ločitvijo in je pustila preveriti dve 
novi varianti, ki pa nista najbolj 
ugodni. Za prvo bi bilo potrebno 
zelo veliko finančnih sredstev, pri 
drugi varianti pa bi bila cesta zelo 
strma. Odprtje Pavličevega sedla 
ne sme biti vprašanje denarja, je 
bila jasna zahteva vseh navzočih 
pretekli torek v Železni Kapli. Ob
činski politiki so predvsem zahte
vali, naj se vlada drži obljube, da 
bo po zaprtju tovarne Obir podprla 
občino s finančnimi sredstvi.

Franc Jožef Smrtnik je v imenu 
EL Železne Kaple protestiral tudi 
proti vsakemu načrtu, ki bi odprtje 
mejnega prehoda Luže predstav
ljal kot nadomestilo za Pavličevo 
sedlo. Iz gospodarskega vidika bi 
za občino Mozirje in Železna Kapla 
bilo odprtje sedla izrednega pome
na, je dejal Smrtnik. Tega mnenja

Pf. Forener Ml m pretetaultvi MimfoiMda« stoaria nnrnrnamihiniiKimpi jej«
Na okrajno sodišče v Želez

no Kaplo je pretekli petek zvez
ni minister za pravosodje dr. 
Egmont Foregger vabil na pred
stavitev slovarja nemško-slo- 
venskega pravnega in eko
nomskega jezika. Avtorja dr. 
Pavel Apovnik in dr. Ludwig 
Karničar sta številnim osebno
stim javne uprave in iz gospo

darstva predstavila slovar, ki je 
portiemben doprinos k izvaja
nju dvojezičnosti na uradih in v 
pravosodju. Minister dr. Foreg
ger je dejal, da je slovar za
ključek prizadevanj avstrijske
ga pravosodja za izpolnitev 
pravic slovenske narodne 
skupnosti na uradih in v pra
vosodju.

Dr. Foregger je dejal, da slo
venska narodna skupnost nima 
pravice do uporabe materinščine 
v javni upravi in v pravosodju 
samo na osnovi člena 7 ADR ali 
avstrijske ustave, ampak tudi na 
osnovi neodtujljivega zakona (po 
slovarju: unveräußerlich), ki na
rodni skupnosti pristoja na osno
vi tega, da že stoletja živi na tem

ozemlju in ga lahko označimo kot 
staroselskega (alteingesessene 
Bevölkerung — alteingessenes 
Recht).

Uvod v predstavitev slovarja je 
napravil predstojnik okrajnega 
sodišča Železna Kapla dr. Av
guštin Brumnik, spregovoril pa 
je tudi predsednik višjega dežel
nega sodišča Gradec dr. Josef
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Slika levo: Avtorja slovarja dr. Ludwig Karničar in dr. Pavel Apovnik z ministrom dr. Egmontom Foregger jem. Slika desno: Predstojniki dvojezičnih okrajnih sodišč 
se bodo lahko zdaj posluževali novega slovarja; z leve: dr. Avguštin Brumnik — okrajno sodišče Železna Kapla, dr. Hugo Ram nek — okrajno sodišče Pliberk, mini

ster dr. Egmont Foregger, predsednik višjega deželnega sodišča Gradec dr. Josef Kropiunig in dr. Tomaž Part! — okrajno sodišče Borovlje.

Kropiunig. Koroškega deželnega 
glavarja je zastopal poslanec 
Fritz Schretter.

Na predstavitvi je bila izrečena 
velika želja, da bi kmalu šel v tisk 
tudi drugi del slovarja, sloven- 
sko-nemški del, ki ga avtorja že 
pripravljata. S prvim delom je 
dr. Apovnik, tedaj še s Karlom 
Smollejem in dr. Erikom Prun- 
čem, pričel že leta 1974, pod te
danjim ministrom za pravosodje 
dr. Brado. Pozneje se je vključil 
v intenzivno delo tudi dr. Ludwig 
Karničar, brez katerega ne bi bilo 
možno izdati slovarja, tako dr. 
Apovnik na predstavitvi.

Slovar je izšel pri založbi 
Manz, za koroško pa ima Mohor
jeva založba ekskluzivne pravice 
za prodajo. Prva naklada obsega 
1000 izvodov, ki bodo gotovo 
kmalu razprodani. V Celovcu je 
slovar mdr. možno kupiti tudi v 
obeh slovenskih knjigarnah.

S. K.

so bili tudi gostje iz Slovenije, ki jih 
je vodil Ivan Bizjak, predsednik 
zbora občin v republiški skupščini. 
Andrej Grasselli, član avstrijsko- 
jugoslovanske komisije za vpraša
nje mejnih prehodov, pa je zagoto
vil, da bo Republika Slovenija za
gotovila financiranje odprtja na 
svoji strani.

To zagotovilo pa so zastopniki 
Slovenije dali tudi že pri neštetih 
drugih pogovorih. Tako je odprtje 
sedla že vsa leta pravzaprav odvis
no samo od avstrijske strani. Žu
pan Haller je bil tokrat optimisti
čen, da bo v doglednem času le 
prišlo do odprtja. Kdaj pa bo res 
prišel tisti dan, pa si nihče ne upa 
prerokovati. Do tedaj pa za Kapel- 
čane in Mozirčane velja: Prosim, 
počakajte!

Silvo Kumer

V nedeljo, 9. decembra, bodo v občinah Pliberk in Straja vas glasovali o 
delitvi občin. V pliberški občini si prizadeva bivša občina Bistrica za samo
stojnost, v občini Straja vas pa bivša občina Bistrica na Zilji.

pribl. 11 mio. šil. V Straji vasi pa na
sprotniki delitve navajajo, da bi deli
tev letno stala občino nad 2 mio. šil.

Za zagovornike delitve to seveda 
niso argumenti. V Šmihelu pravi go
vornik iniciative za samostojno ob
čino Bistrica Franc Mlinar, da je 
občina gospodarsko zmožna preži
veti in se bi lahko znatno bolj posveti
la dejanskim problemom občanov. 
Tudi slovenščina naj bi dobila enako
pravno mesto v občini.

V primeru, da se bi večina volilnih 
upravičencev izrekla za odcepitev in 
samostojnost, bo celotno zadevo 
morala še preveriti deželna vlada. 
Gmotno delitev pa bo moral sprejeti 
dosedanji občinski svet z 2/3 večino. 
Pri naslednjih občinskih volitvah me
seca marca 1991 pa občine še ne 
bodo deljene. Prve volitve v samo
stojnih občinah bi bile možne šele 
leta 1992.

Od 7. do 16. ure imajo občani v 
bivših občinah Bistrica nad Pliber
kom in Bistrica na Zilji prihodnjo ne
deljo možnost, da še izrečejo za sa
mostojnost in s tem za odcepitev od 
današnje občine. Od vseh volilnih 
upravičencev se mora več kot 50 % 
odločiti za samostojnost, šele potem 
so izgledi za odcepitev realni. In 
ravno v tem je velika hiba za zagovor
nike odcepitve. Vsak, ki namreč osta
ne doma in ne odda svojega glasu, 
je že avtomatično proti. Zato zago
vorniki v obeh občinah upajo na viso
ko udeležbo in delajo tudi primerno 
reklamo od hiše do hiše.

Nasprotniki delitev navajajo pred
vsem visoke stroške, ki bi nastali pri 
delitvi; deželna vlada jih namreč no
če kriti, tako financiranje ni zagotov
ljeno. Na Bistrici nad Pliberkom oce
njuje potrebne investicije za gradnjo 
novega občinskega urada itd. na

• Predsedstvo in vlada Slovenije: za odcepitev potrebna
absolutna večina? — Na četrtkovem nadaljevanju zasedanja sloven
skega parlamenta bo sprejeta tudi odločitev o plebiscitu. Govori se, da naj 
bi bil plebiscit 30. decembra ali pa 6. januarja. Ustavna komisija predlaga, 
da bi za odcepitev Slovenije od Jugoslavije zadostovalo 24 odstotkov. Pred
sedstvo in vlada pa sta za absolutno večino; torej bi se moralo izreči za odce
pitev Slovenije vsaj 51 odstotkov vseh volilnih upravičencev.

• Otroci iz Luč (Slovenija) v Globasnici — v nedeljo, 9. de
cembra, bo pri Šoštarju v Globasnici ob 14.30 miklavževanje. Na sporedu 
je opereta Miklavž prihaja. Na tem miklavževanju bodo navzoči tudi otroci 
iz Slovenije. Otroci iz Luč, ki so s svojimi starši zaradi povodenj ostali skoraj 
brez vsega, bodo prejeli majhna darila. Vsi udeleženci lahko še pred prireditvi
jo kupijo darila za te otroke.

Velik uspeh za ICAN
Po skoraj triletnih pogajanjih s 

Centralnim statističnim uradom je 
sedaj uradno potrjeno: pri ljudskem 
štetju leta 1991 bodo izrečno vprašali 
ljudi po jezikih narodnih skupin. Pri 
vprašanju o občevalnem jeziku bo 
razen nemščine možno nakrižali tudi 
jezike narodnih skupin hrvaščino, 
slovenščino, madžarščino in češčino 
ter jezika tujih delavcev srbohrvaš
čino in turščino. Doslej je bilo možno 
načrtati samo nemščino, vse ostale 
jezike je bilo treba izpisati, kar je 
imelo posledico, da marsikateri pri
padnik narodnih skupin tega ni storil 
oz. so bile možne manipulacije. S se
danjo ureditvijo bodo končno jeziki 
narodnih skupin tudi pri ljudskih 
štetjih priznati kot enakopravni.

Pozitivna za narodne skupine je 
tudi definicija občevalnega jezika; 
občevalni jezik je definiran kot jezik, 
katerega se kdo poslužuje v družin
skem in privatnem okolju. Ne gre 
torej več za priznavanje ali za miš
ljenje, temveč izključno za objektivno 
dejstvo uporabe kakega jezika.

Tudi pojasnila (sedemdeset strani) 
so prevedli v jezike narodnih skupin. 
Organizacije narodnih skupin imajo 
možnost, da pri statističnem uradu 
naročijo povpraševalne pole in jih 
same razdelijo med pripadniki narod

nih skupin. Vsak pa lahko tudi sam 
dobi pri občini polo in jo izpolni. 
Števci, ki so hodili od hiše do hiše 
in s tem imeli tudi možnost manipula
cije, so stvar preteklosti.

Ta nova ureditev ljudskega štetja 
pomeni uspeh v prizadevanjih Infor
macijskega centra narodnih skupin, 
saj v veliki meri odgovarja predsta
vam narodnih skupin. Zato je ICAN 
sklenil priporočilo, da naj pripadniki 
narodnih skupin pri ljudskem štetju 
naslednje leto nakrižajo svoj jezik.

R. V.

V petek, 14. decembra 1990, 
ob 19.30 uri v Tinjah

ZAKLJUČNA PRIREDITEV

Koroška enotnost 
1920 — priborjena 

ali pridobljena?
Ali bi brez „Abwehrkampfa“ ne 
bilo plebiscita, brez plebiscita 

ne enotnosti Koroške?

Mlada KEL izvolila 
novo predsedstvo
Lansko leto se je ustanovila 

Mlada KEL kot izraz želje po orga
niziranem delu mladih Slovencev. 
Ob ustanovitvi so mladi poudarili, 
da se hočejo posvetiti političnemu 
delu po naših občinah.

Zdaj pa so mladi na občnem 
zboru, ki je bil zadnji petek, ocenili 
prve začetke Mlade KEL. Lepe 
uspehe, ki so jih mladi želi bodisi z 
odprtjem „ Neue Burg “ ali z raznimi 
prireditvami in akcijami, so zelo 
odmevale v koroški javnosti. 
Uspelo pa še ni, da bi mladi na 
občinski ravni v vseh občinah imeli 
svoje skupine. Velik problem 
Mlade KEL pa je tudi, da nima 
finančnih sredstev in lastnega 
tajništva. Člani Mlade KEL so v 
Tinjah izvolili tudi novi odbor: An
gelika Mlinar, Zalka Kuchling, 
Franc Jožef Smrtnik, Marko 
Gregorič, Radovan Markitz, Hanzi 
Dragaschnig, Bernard Sadovnik.

Funkcije se bodo razdelile pri 
prvi seji novega predsedstva.

Mlada KEL je na občnem zboru 
še sklenila, da se bo po možnosti v 
vseh občinah vključila v volilni boj 
za občinske volitve.



Domače vesti STRAN a petek,
i* 7. decembra 1990

OBČINSKA SEJA V DOBRLI VASI:

Poplavljencem v Sloveniji namenili 40.000,— šil.
Pred tednom dni je bila v Dobrli vasi občinska seja, na kateri so 

razpravljali o desetih točkah dnevnega reda. Vnaprej najbolj razvese
ljiv in spodbudljiv sklep: dnevni red so vsi občinski odborniki soglasno 
razširili za nujnostni predlog, v katerem so ob koncu seje sklenili 
finančno pomoč poplavljencem v Sloveniji v višini 25.000,— šil. ter 
se odpovedali svoji sejnini, tako da skupna vsota podpore znaša 
približno 40.000,— šil. To vsoto bodo frakcijski vodje še pred božičem 
osebno predali eni od najbolj prizadetih družin v Sloveniji; Enotno listo 
bo zastopal občinski odbornik Martin Wastl.

Druga, sicer za Dobrolčane manj razveseljiva ugotovitev: 15 milijo
nov šilingov „plebiscitnega darila“ za renovacijo samostanskega po
slopja ne bo!

n

Socialna pomoč 
za obratovanje 

(Soziale Betriebshilfe)
Kmetje, ki plačujejo prispevek 

kmetijski zavarovalnici, imajo v 
določenih težavnih situacijah pra
vico do dodatka za obratovanje 
oziroma za gospodinjsko pomoč.

Socialna zavarovalnica za 
kmete v tem primeru nudi doda
tek za pomočnika ali za gospo
dinjsko pomočnico.

Zavarovalnica daje za tovrstne 
pomočnike maks. 80 % stroškov, 
ki jih je imel kmet s pomočnikom 
(največ šil. 48,—/uro, če kmet iz
datek dokaže s položnico, sicer 
pa šil. 32,—/uro).

Dodatek zavarovalnice za go
spodinjske pomočnice znaša 
maks. 80 % dejanskih izdatkov 
oziroma maksimalno šil. 160,— 
/dnevno za pomočnice iz so
rodstva.

Pogoji za pravico do tega do
datka so naslednji:
— na kmetiji ali v gospodinjstvu 
ni nobene druge primerne osebe, 
ki bi lahko opravljala potrebna 
dela;
— prošnjo je potrebno oddati 
najkasneje 4 tedne po začetku 
službe pomočnika oziroma 
pomočnice;
— dokaz o potrebi (zdravljenje v 
bolnici, smrt, ambulantno zdrav
ljenje bolezni ali posledic nezgo
de, pri kateri traja bolniški stalež 
dlje ko dva tedna).

Pravica do dodatka za gospo
dinjsko pomočnico pripada tudi 
za čas bivanja kmetice v zdra
vilišču oziroma v času dopust
niških dnevov (Erholungsauf
enthalt).

Prošnjo lahko oddate pri So
cialni zavarovalnici za kmete.

H. St.

PISMO BRALCA 

ORF — slov. oddaje
Dovoljeno mi bo zahvaliti se za 

večerno oddajo slovenskega radia 
Celovec z dne 28. novembra! Lepo 
izbrana besedila in strokovna opre
ma z glasbo — daleč od običajnega 
klišeja slovenskih oddaj, ki jih že po 
nekaj minutah spoznaš, ko odpreš 
radio. Na poti z odprtja razstave „Ta 
hiša je moja, pa vendar moja ni — 
arhitektura Zilje, Roža, Podjune“ uni
verzitetnega profesorja Petra Fistra 
na Ravnah v Sloveniji sem užival pri 
poslušanju omenjene redke oddaje.

Hvala! Fr. Kattnig, Rožek

Tako zveza kakor tudi dežela 
sta prispevali za letošnjo okroglo 
„plebiscitno obletnico" dvojezič
nim občinam vsaka po 40 milijo
nov. Od zveze je dobila občina 
Dobrla vas šil. 2,452.000,— 
enako vsoto zdaj tudi od deželne

vlade. Dva milijona bosta nalo
žena za preselitev otroškega 
vrtca v samostansko poslopje, 
ostala vsota pa za gradnjo nove 
gasilske hiše v Kazazah.

Župan Pfeifer je naznanil ob
činskemu svetu, da obljubljene

ga dodatnega darila v višini 15 
milijonov šilingov ne bo in da 
„sedanji . vladi ne more več 
zaupati“.

Občinska odbornika EL Wastl 
in Komar sta kritizirala, da se do- 
brolska poslanca (op. uredn.: 
Uster in Pfeifer) ne zavzemata 
dovolj dosledno za želje občanov 
po večji podpori. Drugi odborniki 
so se z EL strinjali v tem, da je 
v bodoče treba ostreje nastopati 
v prid gospodarskih interesov 
velikovškega okraja.

Tudi druge točke dnevnega 
reda so bile izglasovane soglas
no; nekatere točke so sicer vse
bovale le poročila (npr. o name
ravani gradnji kanala).

Celoten kanalski projekt bo 
stal najmanj 250 milijonov 
šilingov, za posamezne priključ
ke na gospodinjstvo bo treba 
predvidoma plačati med
24.000, — in 38.000,- šil.

Dobrolski občinski odborniki
so v tem letu namenili za iz
gradnjo in saniranje cest 4,7 mi
lijona, za njihovo osvetljavo bodo 
še letos uporabili šil.
520.000, —

Soglasno so odborniki vzeli na 
znanje poročilo referenta ravn. 
Treula, ki je pooblaščen za to, da 
se prelepo naravno Zablaško 
močvirje pri Mokrijah ščiti in na
redi dostopno domačinom in v 
poletnih mesecih tudi turistom.

V naslednjem letu naj bi 
uresničili vrsto načrtov, tako naj 
bi se npr. Tomarjeva hiša ob 
močvirju obnovila in pozneje 
spremenila v urad za znanstvena 
raziskovanja in informiranje obis
kovalcev. V javni roki je zdaj 101 
hektarov naravovarstvenega ob
močja; vsa ta naravna barvitost 
različnih biotopov naj ostane kot 
dediščina tudi poznejšim rodo
vom.

Občina Dobrla vas ima izdelan 
poseben načrt za begunce, ki je 
bil sestavljen v dogovoru z de
želno vlado in okrajnim glavarst
vom Velikovec. V primeru potre
be in stiske bi bili na razpolago 
tudi ustrezni bivalni prostori.

Varstvo okolja: Schiller in zastopniki 
Slovenije dajejo odgovor v Pliberku
MESTNA SVETNIKA KUMER IN PARTL 

VABITA NA DISKUSIJO
V sredo, 12. decembra, bo v Pliberku informativni večer o vpra
šanjih varstva okolja, ki se tičejo tudi sosednje Slovenije. Zato 
bodo na pogovoru prisotni tudi visoki predstavniki Republike 
Slovenije.

Na pogovor vabita mestna svetnika Fric Kumer in Jože Partl, ki hočeta s 
tem informativnim večerom nuditi občanom informacijo iz prve roke, kako je 
okolje v občini res ogroženo. Odgovor na to vprašanje bodo med drugim 
skušali dati gostje iz Slovenije, ki pridejo na čelu s podpredsednikom 
Izvršnega sveta dr. Leom Šešerkom. Koroško deželno vlado pa bo zastopal 
deželni svetnik Herbert Schiller.

Vsebina diskusije
• jedrska elektrarna Krško
• odlagališče za jedrske odpadke
• hidroelektrarna Golica
• zaščita pitne vode
• onesnaževanje zraka
Diskutirali pa bodo Herbert Schiller, župan občine Pliberk Janko Pajank, 
mestna svetnika fric Kumer in Jože Parti, podpredsednik IS Republike Slo
venije dr. Leo Šešerko, podpredsednik slovenskega parlamenta Vane 
Gošnik, minister za varstvo okolja Miha Jazbinšek ter njegov namestnik 
Mitja Bricelj. Diskusijo bo vodil občinski odbornik Andrej Wakounig.

S. K.

Sreda, 12. 12., ob 20. uri 
Informativni diskusijski večer

„Varstvo okolja na obmejnem področju“
v gostilni Schwarz! v Pliberku

Urh Kassl novi predsednik Glasbene šole
Na občnem zboru Glasbene šole, pretekli četrtek, je postal novi predsed

nik Urh Kassl, ki je zamenjal Joška Hudla. Hudi je podal obširno poročilo 
o tem, kakšne so bile poti, po katerih je hodila Glasbena šola. Njegova za
hvala je veljala vsem, ki so si prizadevali za uspešno delovanje te glasbeno- 
izobraževalne ustanove. S strani Krščanske kulturne zveze sta se občnega 
zbora udeležila predsednik Janko Zerzer in tajnik Nužej Tolmajer.
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Folklorna skupina iz Globasnice je predstavila nekaj domačih plesov.

Izkupiček kenefičnega koncerta v Celovcu nad 100.000 šil.
Trije časopisi (Nedelja, Kärntner Kirchenzeitung in 

Kleine Zeitung) in Bank für Kärnten so se združili in 
v četrtek, 29. novembra, pripravili benefični koncert 
v pomoč žrtvam poplav v Sloveniji. Za kakovostni kon
cert sta poskrbeli tudi dve skupini koroških Sloven
cev: tamburaški ansambel iz Loč (vodi Erika Wrolich) 
in folklorna skupina Slovenskega prosvetnega društva 
v Globasnici. Za ti dve skupini je poskrbela Krščanska 
kulturna zveza.

Povezava je bila dosledno dvojezična. Arno Pat-

scheider in Danica Urschitz sta s povezavo dokazala, 
da je sožitje obeh narodov na Koroškem že z malo 
dobre volje možno. Na benefičnem koncertu je sode
lovala tudi koroška vojaška godba, zbor ARS MUSIČA 
in zbor Gallus iz Kranja.

Slavnostna govornika sta bila dva glavna urednika, 
Heinz Stritzl od Kleine Zeitung in Hanzi Tomažič od 
Nedelje. Večer je Tomažič označil kot znamenje dobre 
volje ter dodal, da „dobrodelnost ne pozna meja v tej 
drugače pogostokrat razdeljeni deželi ".

MePZ Podjuna na šte
vilnih adventnih petjih

MePZ Podjuna Pliberk bo pred 
božičem sodelovala na številnih 
adventnih petjih v Pliberku. Kakor 
smo že pretekli teden poročali, je 
zelo obširni letni program sprejel 
novi odbor pod predsednikom Fri- 
com Kertom. V poročilu pa nam je 
tiskarski škrat pretekli teden kar 
krepko nagajal. Pri funkciji blagaj
ničarke je našemu računalniku 
zdrsnila črka preveč v časopis. 
Blagajničarka MePZ Podjuna je 
seveda nadučiteljica za ročnost in 
gospodinjstvo na glavni šoli v Pli
berku gospa Marija Trampusch. 
Upamo, da dam ni preveč zameri
la; njej ter ostalemu odboru želimo 
obilo uspeha pri odgovornem delu.

SLOVENSKA PROSVETNA 
ZVEZA V CELOVCU

VABI NA

40. Slovenski ples
v soboto, 5. jan. 1991, ob 20. uri v 

Domu sindikatov v Celovcu 
Sodelujejo: Ansambel 12. nadstropje, 
Ljubljana; Ansambel Braneta Klavžar
ja, Celje; Povezovalec sporeda Boris 
Kopitar; Plesni par Katja in Tomo iz 
Ljubljane (jugoslovanska prvaka v la- 
tinsko-ameriških plesih)

Feliks J. Bister vodi 
znanstveni inštitut v Ljubljani

Pretekli torek so na Dunaju slavnostno podpisali spora
zum o znanstvenem sodelovanju med Avstrijskim inšti
tutom za vzhodno in jugovzhodno zgodovino ter Filozofsko 
fakulteto Ljubljanske univerze.

Po tem sporazumu bo Avstrija 
odprla v Ljubljani znanstveni 
inštitut, ki bo skrbel za znanstve
no in tehnološko sodelovanje 
med Republiko Avstrijo in Repu
bliko Slovenijo. Kot je dejal pred
sednik inštituta univ. doc. dr. Ar-

Feliks J. Bister vodi znanstveni inštitut 
v Ljubljani

nold Suppan, je inštitut nastal 
zaradi demokratizacije v Sloveni
ji ter bo uresničil tudi zamisel mi
nistrskega predsednika Peterleta 
o skupnem zgodovinskem učbe
niku. Za vodjo inštituta v Ljublja
ni je bil imenovan zgodovinar in 
publicist, naš rojak, Feliks J. Bi
ster, ki je bil prvič predstavljen v 
svoji uradni funkciji. Slovesnemu 
podpisu pogodbe sta prisostvo
vala tudi minister za znanost dr. 
Erhard Busek ter vodja Biroja 
vlade Republike Slovenije Karel 
Smolle.

Naj še omenimo, da je bila 
ideja o takem znanstvenem so
delovanju prvič javno sprožena 
na kongresu dialoga v Kittseeju. 
Kongres so organizirali Informa
cijski center avstrijskih narodno
sti na Dunaju, ministrstvo za 
znanost in Avstrijski inštitut za 
vzhodno in jugovzhodno zgo
dovino.

Celovec: druga podružnica CA
Celovec dobi še eno 
podružnico CA.
6. decembra je tako daleč: Vodilna 
banka Avstrije — Creditanstalt 
odpre na vzhodnem mestnem 
obrobju Celovca še eno podruž
nico. V tem predelu Celovcu, ki se 
hitro širi, bodo tako potrebe strank 
zadoščene. Nova podružnica CA 
leži sredi med velikimi trgovskimi 
hišami in daje strankam z zadost
nim parkirnim prostorom še več 
bančnega komforta, prav tako pa 
je na uslugo vozačem iz južne 
Koroške.
Rutinirani team sodelavcev — na 
čelu je Michael Eberl s Karin 
Schabauer, Astrid Stampfer, Adel

heid Urbas, Renate Woschitz in ne 
nazadnje s Wolfgangom Simets- 
bergejem, ponuja celotno paleto 
uslug in storitev uspešne banke. 
Kot nastopno darilo si je mladi 
team podružnice CA izmislil nekaj 
posebnega: V novih prostorih je 
denarni zaklad, ki je namenjen za 
izžrebanje. Nadaljnji dobitki so: 
štiridnevno potovanje z letalom v 
Istanbul, dvodnevno bivanje v 
Dorfhotelu v Heiligenblutu ali ve
čerja v Krumpendorfer Hof in še 
uspešne hranilne knjižnice CA v 
vrednosti po 200,— šil. kot 
tolažilni zadetki.
Obisk v novi podružnici CA se vse
kakor splača! PR
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ZVEZNA GIMNAZIJA IN ZVEZNA REALNA GIMNAZIJA 
ZA SLOVENCE V CELOVCU IN ZDRUŽENJE STARŠEV 

NA TEJ ŠOLI VABITA NA

DAN STARŠEV IN OBČNI ZBOR 
ZDRUŽENJA STARŠEV

ki bo v soboto, 15. decembra 1990. Ob 8. uri se bo pričel občni 
zbor, po občnem zboru pa se bodo starši lahko med 9.30 in 12.30 
individualno pomenili z vsemi profesorji o šolskih uspehih svojih 
otrok.

DNEVNI RED OBČNEGA ZBORA
1. Pozdrav
2. Ugotovitev sklepčnosti
3. Poročilo predsednika Združenja staršev
4. Poročilo ravnatelja šole
5. Poročilo blagajnika
6. Poročilo preglednikov računov
7. Debata in razrešnica staremu odboru
8. Volitev novega odbora
9. Razno

Predsednik Združenja staršev Ravnatelj
Ivan P. Lukan dv. sv. dr. Reginald Vospernik

Bralne značke Slovenske študijske knjižnice
Slovenska študijska knjižnica 

v Celovcu prireja letos že 14. ak
cijo Bralna značka, ki jo prireja 
skupno s Slovensko gimnazijo, 
Mladinskim domom, Modesto- 
vim domom in slovenskimi pro
svetnimi društvi. Vsakdo, ki želi 
sodelovati in si osvojiti bralno 
značko, mora v enem letu pre
brati najmanj pet knjig.

Iz leposlovja objavljamo se
znam knjig, iz katerega si naj 
tisti, ki želi osvojiti bralno 
značko, izbere pet naslovov: Ri
hard Adams: Vodovnikova vesi- 
na. M. de Aulnoy: Pavji kralj in 
druge pravljice. Avstrijske pravlji
ce. Mate Dolenc: Velika ptičja za
deva. Michael Ende: Neskončna 
zgodba. Jovan Jovanovič-Zmaj: 
Žaba bere časopis. Branka Jur
ca: Dobra volja je najbolja. Mi
roslav Košuta: Zidamo dan. Mar

jan Kramberger: Pasja zloženka. 
Kresnice, Stara koroška narodna 
pesem. Feri Lainšček: Cicibani- 
ja. Fran Milčinski: Trdoglav in 
Marjetica. Kaija Pakkanen: 
Dober dan, Amerika. Slavko 
Pregl: Smrka in njegovi. France 
Prešeren: Pesem od lepe Vide. 
Bohumil Riha: Divji konjiček. 
Jean Severin: Olimpijsko sonce. 
Ivan Sivec: Pozabljeni zaklad. 
Jože Snoj: Pravljica o vodni kap
ljici. Jože Snoj: Zarika iz Zarje. 
Gregor Strniša: Lučka regrat. 
Leopold Suhodolčan: O dedku in 
medvedku. Jonathan Swift: Guli- 
ver med pritlikavci. Marija Voj- 
skovič: Hiša številka 15. Cvetko 
Zagorski: Vesela in žalostna 
voda.

Točnejše informacije dobite v 
Slovenski študijski knjižnici v 
Celovcu.

MOTIV TEDNA
Koruza že od nekdaj krasi 

tudi domove, kjer se stanoval
ci s kmetijstvom ne ukvarjajo 
več ali so se preselili v mesta. 
Tako koruzni storži krasijo 
stene in so znak lepe poveza
nosti z naravo.

Bralka Našega tednika nam 
je poslala naslednjo fotografi
jo in s tem dokumentirala, da 
koruze ni videti le v linah, 
ampak tudi v stanovanjih v 
mestu.

ČESTITAMO
Svoj 50. rojstni dan je praznova

la Marica Pikalo iz Libuč. K temu 
jubileju vse najboljše in mnogo 
zdravja!

V Ležbah pri Hodišah obhaja 
svoj osebni praznik Repi Ander
wald. Iskrene čestitke!

Društvo upokojencev v Selah 
čestita Ančiji Užnik, Trklovi, na 
Šajdi in Barbiji Plaznik na Žih- 
poljah za njuna rojstna dneva.
Prav iskrene čestitke!

Vse najboljše želijo domači Sa
bini in Karin Haudej iz Pribije vasi 
za rojstna dneva!

Študij medicinsko-tehnične asi
stentke je pred kratkim zaključila 
Gabi Resman. Vse najboljše na 
bodoči poklicni poti!

Plazniška dekleta želijo Andreji 
Bučovnik vse najboljše za god!

Ana Volavčnik iz Kršne vasi ob
haja 74. rojstni dan. Ob tem jubile
ju iskrene čestitke ter obilo 
zdravja!

V Goselni vasi obhaja 80. rojstni 
dan Stefan Partej. Mnogo 
zdravja, sreče in veselja tudi v bo
doče!

V Podnu obhaja 70. obletnico 
življenja Andrej Lausegger. Iskre
ne čestitke in vse najboljše!

V Dobrli vasi obhaja svoj rojstni
dan Franc Podrečnik. Iskrene 
čestitke!

Marija Komar z Metlove obhaja 
rojstni dan. Iskrene čestitke!

Katji in Hermanu Enzi iz Vogrč 
se je rodila hčerka Mirjam kot 
drugi otrok v družini. Najlepše

„Društvo upokojencev v Šentjakobu" 
se zahvaljuje vsem darovalcem

„Društvo upokojencev v Šentjakobu" v Rožu se zahvaljuje 
vsem darovalcem za darovanje oblek, posteljnine in obutve, na
menjene žrtvam poplavvSIoveniji. Posebna zahvala velja podjet
ju Sienčnik, ki je dalo brezplačno na razpolago tovornjak in 
šoferja.

S tem v zvezi sta se nam v pretekli številki Našega tednika zgo
dili dve napaki:

— Transport oblek je organizirala Micka Miškulnik kot tajnica 
Društva upokojencev in ne, kot je bilo zapisano, kot tajnica KEL.

— Transport je sicer prevzelo predstavništvo slovenske vlade 
na Dunaju, vendar so najpotrebnejši papirji za mejni prehod 
transporta manjkali. Da je transport prispel na cilj, velja zahvala 
šefu carine Dravograd, ki se je osebno zavzel, da je transport 
mogel čez mejo.

Darove je v četrtek, dne29. novembra, ob23. uri predala tajni
ca društva upokojencev Micka Miškulnik Karitas Celje, 
župnijskemu uradu sv. Danijela.

čestitke k temu veselemu dogod
ku vsi domači!

Andreja Kušej, Davidova, iz
Šmihela, obhaja rojstni dan. Is
krene čestitke!

Društvo upokojencev čestita 
Andreji Škof iz Gluhega lesa in 
Mariji Partej iz Goselne vasi za 
njuna osebna praznika. Iskrene 
čestitke!

*
Roza Brici iz Kort obhaja 80. 

rojstni dan. Za ta jubilej iskrene 
čestitke ter na mnogo zdravih, za
dovoljnih in srečnih let!

Mathilda Piskernik iz Železne 
Kaple obhaja svojo 81-letnico. 
Obilo zdravja, sreče in zadovoljst
va tudi v bodoče!

Barbara Matitz iz Srej pri Ško- 
cijanu obhaja 81-letnico življenja. 
Iskrene čestitke ter v bodoče obilo 
sreče, zdravja in zadovoljstva!

*
Franc Lesjak v Goselni vasi ob

haja 76. rojstni dan. Čestitamo!

Svojo 40-letnico obhaja župnik 
v Šmarjeti Hanzej Olip. Prisrčne 
čestitke in mnogo božjega blago
slova ter uspeha! Čestitkam se 
pridružuje tudi uredništvo Našega 
tednika!

Vse najboljše za rojstni dan Ur
šuli Rigelnik na Obirskem!

Ingrid Gasser, žena tesarskega 
mojstra Franca Gasserja ml. iz 
Bilčovsa, je na celovški univerzi 
zaključila študij pedagogike, psi
hologije in filozofije. Mladi magi
stri iskreno čestitamo!

*

Bivši rožeški župnik Niko Marktl 
obhaja ta teden svoj 91. rojstni 
dan. Ob tem jubileju mu bivši fara
ni in znanci iskreno čestitajo!



7. decembra 1990 Zadružni list

3 Zadružni Ust o
Informacije Zveze slovenskih zadrug ter v njej vključenih podjetij, zadružnih marketov in Posojilnic

Uslužbenci ZSZ in Zvezinih 
firm darovali 160.000 šilingov

Na predlog direktorja Zveze slovenskih za
drug (ZSZ), dipl. trg. J. Habernika, in ob pod
pori obratnega sveta so se vsi sodelavci ZSZ 
in njenih firm odločili, da darujejo za letošnji 
božič svoje božične bone za žrtve poplav v 
Sloveniji. Skupni znesek te podpore znaša
160.000, — šilingov.

Konkretno so darovali: nastavljene! ZSZ
58.000, —, Carimpexa 32.000,—, Karante
38.000, —, Petroltrade 6000,—, Carfriga 
8000,—, Carfeme 8000,— in Carmetalla
10.000, -.

Podpore od Pliberka do Žile
Svojo spontano pripravljenost za pomoč žrtvam poplav v Sloveniji so izkazale tudi KGZ 

Pliberk, Posojilnica Pliberk in libuška Živinorejska zadruga. KGZ Pliberk je darovala naturalije 
za razne nujne potrebščine v višini 50.000,— šilingov. Prejemniki so bile najbolj prizadete družine 
iz območja Luče-Ljubno. Poleg tega so uslužbenci pliberške Zadruge v zbiralni akciji darovali
14.000,— šilingov.

Pliberška Posojilnica skupno z libuško Živinorejsko zadrugo pa je darovala za celjsko bolnico 
in občinske naprave Slovenjega Gradca 50.000,— šilingov.

Svojo spontano pripravljenost za pomoč žrtvam poplav v Sloveniji pa niso izkazale samo 
pliberške zadružne ustanove. To velja tudi za naše zadružne ustanove iz drugih predelov južne 
Koroške. Med drugim so darovale: Posojilnica Borovlje (25.500,—), Posojilnica Bilčovs 
(15.000,—), Posojilnica Podjuna (10.000,—), Posojilnica Celovec (20.000,—)l Posojilnica Železna 
Kapla (10.000,—), Posojilnica Šentjakob (10.000,—), Posojilnica Hodiše/Škofiče ter Zadruga 
Škofiče (15.500,—), Posojilnica Žila (15.000,—), zadružna centrala in drugi slovenski zadružniki 
na Koroškem (117.000,—) ter Združenje poslovodij in prokuristov (5000,—).

SLOVENSKE ZADRUŽNE USTANOVE NA KOROŠKEM:

Nad pol milijona 
šilingov za žrtve 
poplav v Sloveniji

Vse slovensko zadružništvo na Koroškem se je 
takoj, ko se je zvedelo o katastrofalnih poplavah 
v Sloveniji, spontano vključilo v podporno akcijo 
za prizadete žrtve. Ne samo, da je med drugim 
skupno s številnimi drugimi narodnimi ustanova
mi podprlo poziv k hitri pomoči našim rojakom 
v Sloveniji, zadružne ustanove so tudi same pri
spevale svoj primerni delež — pol milijona 
šilingov.

Darovale so vse Posojilnice, Kmečko gospo
darske zadruge, zadružne firme in zadružna cen
trala v Celovcu; odborniki upravnih in nadzornih 
odborov so prenakazali svoje sejnine za zbiralno 
akcijo, nastavljene) ZSZ in Zvezinih firm pa so da
rovali svoje božične bone Pri tem niso upoštevani 
darovi, ki so jih prispevali številni zadružniki 
posamič, bodisi v gotovini bodisi v naturalijah.

Slovensko zadružništvo se zaveda, da kdor 
hitro pomaga, dvojno pomaga. Zaveda pa se tudi: 
resnično prijateljstvo med narodi ali ljudmi istega 
naroda se izkaže še posebej tedaj, če ne obstaja 
samo v besedah, temveč tudi v dejanjih.

KONSOLIDIRANA BILANCA ZSZ IN POSOJILNIC ZA LETO 1989

FakTIVA (v šil. 1000,-)

Tekoča sredstva.....................
Dobroimetja pri bankah 

• Krediti in posojila 
Vrednostni papirji
Udeležbe.............................
Osnovna sredstva

37.962
658.972

1,202.128
140.306

11.704
92.858
73.089

Skupna bilančna vsota je znašala
2.2 milijarde šilingov, število članov je 
bilo 5.577. Skupni letni dobiček je 
znašal 11,8 mio. šilingov. Jamstveni 
kapital, pri katerem se upošteva tudi 
po zakonu dovoljeni jamstveni pribi
tek, je znašal 179,4 mio šilingov. 
Eventualne obveznosti (akreditivi, ga
rancije) so znašale 185 mio šil. Lastni 
kapital v znesku 116,1 mio šil. je zna
šal 5 % od bilančne vsote plus 50 % 
eventualnih obveznosti in je že prese
gel predpisani odstotek 4,5 % za 
0,5 %c. Jamstveni kapital pa je zna
šal 7,8 % od iste osnove, kar je za
3.3 % več, kot bi bilo po zakonu po
trebna Tako so slovenske bančne 
ustanove v letu 1989 več kot zadoš
čale zakonu o kreditnem gospodarst
vu (ZKG/KWG).
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T T gotavljam, da se je poslova- 
I I nje Zveze slovenskih zadrug, 

pa tudi posojilnic, v zad
njih štirih letih stabiliziralo in da izka
zujemo zadovoljiv lasten kapital.

Blagovni oddelek je v zadnjih letih 
znižal izgube za približno 2,0 mio. 
šilingov. Predpogoj za to je bil, da smo 
v blagovnem oddelku napravili red in 
da smo s Konradom Blajsom dobili 
požrtvovalnega in podjetnega trgovca. 
Glede naših ZADRUG-MARKETOV 
na južnem Koroškem pa vam lahko 
zagotavljam, da se nahajajo v najno
vejšem stanju; to se pravi, da smo jih 
modernizirali.

V teh letih, in tu še prav posebno 
v letu 1986, smo sproti vrednostno 
popravljali tudi vse izgube, ki so nasta
jale pri blagovnih zadrugah in letno za 
to namenjali nad šil. 3,0 milijone, v 
letu 1986 pa pokrili celotne prenose 
izgub pri blagovnih zadrugah iz vseh 
prejšnjih let, pri nekaterih celo do leta 
1978 nazaj.

„V bodoče bomo strokov
nemu izobraževanju za

družnih sodelavcev posve
čali še več pozornosti.“

Problemi so v zadnjih letih bili s 
KGZ pobrla vas, KGZ_ Globasnico, 
KGZ Šentjakob in KGZ Šentjanž. Po
slovanje prvih dveh je prevzela Zadru- 
ga-Market Železna Kapla, KGZ Šent
jakob in KGZ Šentjanž pa bomo v 
naslednjih dveh letih skušali sanirati.

Treba bo razmisliti, katere postojan
ke bomo zaradi rentabilnosti poslo
vanja še bolj posodobili in povečali in 
katere bomo morali zaradi neizgledno- 
sti ukiniti, da sploh dosežejo pozitiven 
rezultat.

Znano je, da je eden naših največjih 
problemov pomanjkanje strokovnega 
kadra. Zato bomo v bodoče strokov
nemu izobraževanju posvečali poseb
no pozornost. V nekaj letih pa nam 
bo v tem oziru prišla zelo prav dvo
jezična trgovska akademija.

Posebno uspešno se je v zadnjih 
letih delalo na bančnem področju. Do
nosi iz kreditnega poslovanja in pred
vsem donosi iz poslovanja s tujino so 
v teh letih skokovito naraščali in nam 
omogočali, da smo pokrili bilančno iz
gubo iz leta 1986 v znesku nad šil. 
30,0 milijonov in si ustvarili že lepo 
vsoto za rezervo. V prvi vrsti so nam 
lepe dobičke prinesli velekrediti in 
bančne garancije, na drugi strani pa 
so ti posli povezani z večjimi riziki. 
Zato smo v ta namen že v lanskem 
poslovnem letu namenili šil. 23,5 mio. 
za predvidene obveznosti iz deželnih 
rizikov.

Tudi poslovanje naših uvozno-iz- 
voznih firm — predvsem tistih, ki 
imajo kot poslovodje domačine — se 
zelo pozitivno razvija. Stare izgube so 
se pokrile, polagoma pa se ustvarja 
sklad za eventualne izpade

Kaj vse smo še dosegli in naredili?
— Uvedli smo nov računalniški si-
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stem za Zvezo in Posojilnice;
— priključek na računalniški center 

na Dunaju je velika pridobitev, npr. 
lahko z našimi hranilnimi knjižicami 
dvigamo in vplačujemo denar po vsej 
Avstriji;
— uvedli smo nov računalniški sistem 
v blagovnem oddelku; poleg tega 
knjižimo tudi za večino zadrug;
— bil je sklenjen načrt za gradnjo no
vega poslopja ZSZ;
— z zadružno pomočjo je uspela sa
nacija Posojilnice-Bank Borovlje.

Delovanje v odborih je bilo v teh 
letih, prav, posebno pa še v zadnjih 
dveh letih, zelo konstruktivno, in tako 
je bilo možno s skupnimi močmi 
doseči te razveseljive rezultate.

Zahvaljujem se vsem nameščen
cem, direktorjem, revizorjem, vsem 
sodelavcem, vsem odbornikom uprav
nega in nadzornega odbora in vsem 
prijateljem našega zadružništva za 
dobro sodelovanje v teh letih. Priča
kujem, da bo naše zadružništvo v na
slednjih letih končno doseglo stopnjo, 
ki bi jo moralo imeti že pred dvajsetimi 
leti.

Kako so rasle hranilne vloge, krediti ter lastni 
in jamstveni kapital?

Iz poslovnega poročila predsednika upravnega od
bora Zveze slovenskih zadrug Mihaela Antonitscha 
na občnem zboru ZSZ dne 15. 10. 1990
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„Pričakujem, da bo naše 
zadružništvo v naslednjih 

letih končno doseglo stop
njo, ki bi jo moralo imeti 
že pred dvajsetimi leti.“

Zdaj pa še nekaj misli o našem za
družništvu nasploh. Nekateri menijo, 
da je vodenje naših zadrug in tudi 
zadružne Zveze zelo nefleksibilno, ker 
pri poslovanju odloča vrsta odborov, 
kot so to upravni, nadzorni in včasih 
tudi izvršni odbor, in ker nastopa po
leg tega še več poslovodij. Navaja se, 
da banke, ki imajo svojo firmo organi
zirano v obliki delniške družbe, hitreje 
odločajo in da so bolj efektivne. K temu 
moram povedati, da je vodstvo avstrij
skega zadružništva pred nedavnim da
lo izjavo, v kateri piše, da je zadružna 
ideja še vedno aktualna in da se tudi na 
ta način vodenja da precej doseči, kar 
dokazuje pozicija avstrijskega zadruž
ništva v celotnem gospodarstvu. Za na
še slovensko zadružništvo pa še po
sebej velja, da je vodenje in nadzoro
vanje postavljeno na široko raven, saj 
imamo nad 240 odbornikov in nad 
6000 članov. Zaradi tega je povezanost 
našega zadružništva po odborih in 
članih veliko večja kot pri drugih firmah.

Res je, da je potrebno veliko več 
časa, preden se pride do spoznanja, 
da so potrebni novi ukrepi. V zadruž
ništvu velja načelo, da je treba člane 
oziroma odbornike prepričati in jim ne 
poveljevati.

To je sicer bolj dolgotrajen proces, 
toda konec koncev pa to pomeni pre
vzem odgovornosti na bolj široki pod
lagi. Mogoče bo v prihodnosti potreb
no prenesti večje kompetence na nad
zorni odbor, ki bi prevzel sedanje 
funkcije upravnega odbora, in nekoli
ko povečati kompetence poslovodij.

Slovensko zadružništvo razvoja ne 
bo prehitevalo, ampak se bo moralo

seveda prilagajati temu razvoju. Mi
slim tudi, da vseh postojank na juž
nem Koroškem ne bomo mogli držati, 
ker enostavno iz objektivnih vzrokov 
ne morejo poslovati rentabilno. Pomis
limo tu, koliko novega smo v zadnjem 
času ustvarili, koliko novih površin za 
prodajo zgradili, pa tudi veliko novega 
je nastalo pri izvozno-uvoznih firmah, 

Včasih mora tudi odmreti staro, ki 
se nikakor ne da več prilagajati moder 
nemu poslovanju, da lahko iz tega na 
stane nekaj novega, bolj perspektivne 
ga. Če pa vse staro pustimo, lahko po 
stanejo bremena tako težka, da jih 
cela ladja kljub novemu motorju ne

more več prenašati in je zato v nevar
nosti, da se v celoti potopi. Zato je

„Včasih mora tudi odmreti 
staro, ki se nikakor ne da 
več prilagajati modernemu 
poslovanju — da lahko iz 

tega nastane nekaj novega, 
bolj perspektivnega.“

potrebno zadružne strukture neneh
no prilagajati novim potrebam.

Ker pa tudi mi koroški Slovenci 
ne moremo reči, da za nas vse to, 
kar se okoli nas dogaja, ne velja,

Občni zbor Posojilnice-Bank Hodiše/Škofiče: Sklep o spojitvi z Bilčovsom
Pretekli ponedeljek, 3. 12. 1990, je 

Posojilnica-Bank Hodiše / Škofiče 
imela svoj izredni občni zbor. Predsed
nik Herman Jäger je poleg domačih 
zadružnikov pozdravil tudi poslovodjo 
Zveze slovenskih zadrug v Celovcu, 
Draga Pörtscha, in revizorko Zveze 
mag. Katarino Kropiunig.

Osrednja točka občnega zbora je bi 
lo vprašanje spojitve s Posojilnico 
Bank Bilčovs. Predsednik Jäger je ta 
ko spojitev utemeljil s potrebno ojačit 
vijo lastnega kapitala in s tem poveza
no učinkovitejšo kreditno politiko, na

dalje z racionalizacijo računovodstva, 
predvsem pa tudi s tozadevnimi za
konskimi določili, ki predpostavljajo v 
prvi vrsti večje bančne enote.

Predsednik nadzornega odbora Pol
ti Paulitsch je v imenu svojega odbora 
prav tako pozdravil spojitev s Posojil- 
nico-Bank Bilčovs.

Spojitveno pogodbo med obema 
Posojilnicama je prebrala revizorka 
mag. Katarina Kropiunig. Bistvene 
točke pogodbe so:

— ime združenih Posojilnic se bo 
glasilo Posojilnica-Bank Bilčovs-

Hodiše-Škofiče;
— sedež bo v Bilčovsu;
— odborniška mesta naj bi se po

razdelila tako: devet iz okoliša Ho
diše/Škofiče, sedem iz Bilčovsa.

Občni zbor je spojitveno pogodbo 
sklenil s pretežno večino (en član se 
je svojega glasu vzdržal).

8. 12. pa bo tudi Posojilnica-Bank 
Bilčovs sklepala na svojem rednem 
občnem zboru o tej spojitveni pogod
bi. Njen sklep bo dokončna pravna 
podlaga za skupno Posojilnico Bankupn
Bilčovs-Hodiše-Skofiče.

poprijeti za delo in ustvariti 
tudi nove strukture, če hočemo, da 
bomo tudi v bodočnosti preživeli. Po
goje za to smo si ustvarili. Potrebno 
je samo še, da se naši sodelavci še 
naprej izobražujejo in da si pridobiva
mo nove strokovne sodelavce, ki bodo 
konkurenci in pri poslih vedno za nos 
spredaj.

Vidite, da smo na pravi poti. To pa 
tudi zato, ker mi je uspelo doseči, da 
so se stari prepiri pokopali in ker zad
njim polemikam nisem posvečal nobe
ne pozornosti. Na te tudi v bodoče ne 
bom pozoren. Meni in nam vsem gre 
v prvi vrsti za naše slovensko zadruž
ništvo. Na ušesa naših politikov pa bi 
zašepetal ter povedal sledeče: v naših 
odborih imamo pristaše KEL, ZSO, 
slovenske socialiste, skrajno levo sto
ječe in odbornike NSKS, pa kljub te
mu uspešno ustvarjamo.

Na koncu pa bi še rad sporočil, da 
načrtujemo nov slovenski zadružni 
center ob 10.-oktobrski cesti. Upamo, 
da bo dovoljenje od celovškega magi
strata do konca leta izdano. Potem bi 
že pozimi začeli s podiranjem in upa
mo, da bomo v dveh letih že tako 
daleč, da bomo lahko začeli poslovati 
v novem poslopju.

Še enkrat prisrčna hvala vsem, ki 
delajo v prid našega zadružništva. Če 
bomo z našim delom nadaljevali tako 
naprej, sem prepričan, da bomo tudi 
v bodočnosti šli po uspešni poti.

Bilanca Zveze slovenskih 
zadrug za leto 1989

V poenostavljeni obliki se glasi računski 
zaključek Zveze slovenskih zadrug z 31. 12. 
1989 takole:

AKTIVE:
1. Denarna sredstva (tekoča)

— dobroimetja pri bankah
— vrednostni papirji..............................................  šil. 713,0 mio.

2. Krediti in posojila...................................................  šil. 636,0 mio.

3. Udeležbe................................................................... šil. 20,0 mio.

4. Zemljišča, stavbe in oprema................................ šil. 23,0 mio.

5. Blagovni oddelek....................................................  šil. 30,0 mio.

6. Drugo......................................................................... šil. 11,0 mio.

Skupna bilančna vsota.................................................. šil. 1.433,0 mio.

PASIVE:

1. Hranilne vloge in vloge na tekočih računih šil. 440,0 mio.

2. Vloge posojilnic in drugih bank........................... šil. 881,0 mio.

3. Lastni kapital........................................................... šil. 75,0 mio.

4. Predvidene obveznosti za rizike.........................  šil. 27,0 mio.

5. Drugo......................................................................... šil. 10,0 mio.

Skupna bilančna vsota................................................ šil. 1.433,0 mio.

RAČUN DOBIČKA IN IZGUBE KAŽE

1. Obrestni neto donos...............................................  šil. 30,0 mio.

2. Donosi iz drugih poslov........................................ šil, 13,0 mio.

Skupni donosi torej...................................................... šil. 43,0 mio.

minus stroški............i.................................................. šil. 24,4 mio.

Ostane obratni uspeh.................................................. šil. 18,6 mio.

Po tvoritvi predvidenih obveznosti za rizike, po vrednostnih po
pravkih za terjatve ter pokritju izgube iz prejšnjega leta ostane 
dobiček v znesku šil. 192.000,—.

Tako izgleda na grobo bilanca Zveze slovenskih zadrug v Celovcu.
Bilančna vsota se je nasproti letu 1982 skoraj petkrat povečala, 

prav tako tudi hranilne vloge in krediti. Lasten kapital je znašal 
4,9 % od bilančne vsote, jamstveni kapital pa 6,9 %. Bančnega pro
meta je bilo šil. 32,0 mia., od tega šil. 13,0 mia. prometa z inozemst
vom. Leta 1982 skoraj ni bilo nobenega inozemskega bančnega 
prometa.

Na občnem zboru so bili podani tudi podatki, ki so bili že znani 
s 30. 9. 1990. Ti podatki kažejo, da se bodo hranilne vloge letos 
zopet povečale za kakih 20 %, krediti pa za 15 %. Bančni promet 
je že 30. 9. 1990 znašal šil. 44,0 mia., od tega šil. 20,0 mia. z 
inozemstvom, kar izkazuje nadpovprečno rast plačilnega prometa 
z inozemstvom. Bilančna vsota pa se bo v letošnjem letu verjetno 
povečala na nekaj nad šil. 1,5 mia.

Zaradi teh dobrih rezultatov so bili na občnem zboru potrjeni sko
raj vsi prejšnji člani upravnega in nadzornega odbora s predsednikom 
na čelu. Nekateri odborniki iz starostnih razlogov niso več v odboru. 
Zato pa v novem odboru delujejo nove, mlade sile, kot so npr. dipl. 
inž. Hanzi Čertov, dipl. inž. Hanzi Miki, dr. Marjan Wakounig, mag. 
Maja Amrusch-Hoja in Franc Smrtnik. Zaradi svojih izkušenj je bil 
kot predsednik nadzornega odbora izvoljen inž. Fridl Kapun.
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I. Specialni nasveti za 
podjetnike

— Preko določenih izdatkov lah
ko do 31. 12. 1990 vplivate na vaš 
dobiček za leto 1990. Sledeči izdatki 
takoj znižajo dobiček, ne da bi jih 
podjetnik moral aktivirati v bilanci:
— stroški vzdrževanja (Instandhal
tungskosten);
— reparature strojev, orodja, avto
mobilov;
— stroški za nabavo strokovne lite
rature;
— stroški reklame; za božična dari
la poslovnih partnerjev in podobno.

Davčni
nasveti
Piše
dr. Marian 
Wakounig

Davčne možnosti 
ob koncu leta 1990

jega letnega salda. Če med letom 
stanje kontokorentna samo za nekaj 
dni spravite v pozitivno stanje (to se 
pravi, da za nekaj trenutkov niste 
zadolženi), potem vam za obresti 
sploh ni treba plačati obrtnega 
davka.

II. Specialni nasveti za vse 
delojemalce

Za davčno uveljavo imajo sicer de
lojemalci še nekaj časa, kljub temu pa 
je važno, da je delojemalec imel izdat
ke že v letu 1990.

Sledeče zvrsti stroškov so možne 
pri delojemalcih:

Nesmiselno je, da že v letu 1990 plačate izdatke, ki 
se nanašajo na leto 1991. To velja za vse podjetnike, 
ki morajo ob koncu leta sestaviti bilanco. Če tak podjet
nik že decembra 1990 plača najemnino za januar 1991, 
mu ta izdatek zniža dobiček šele v letu 1991. To pa 
zaradi tega, ker se morajo izdatki za leto 1991, katere 
podjetnik plača že 1990, razmejiti (abgrenzen).

Pametno pa je, če si že v letu 1990 nabavite investi
cijska sredstva, ki vsaka zase ne stane več kot 5000,— 
šilingov. V takem primeru taka investicijska sredstva 
lahko takoj odpišete in vam znižajo dobiček že v letu 
1990. Pod taka „mala" investicijska sredstva spadajo 
npr. pisarniška sredstva, mali stroji in podobno.

Vsa investicijska sredstva, ki sama zase prekoračijo 
mejo 5000,— šilingov, morate aktivirati v bilanci za leto 
1990. Ta sredstva lahko potem preko amortizacije 
odpišete ponavadi v teku petih let. V letu nabave (npr. 
če ste se odločili za nakup še v letu 1990) lahko poleg 
odbitka za obrabo (Absetzung lür Abnutzung) še kori
stite prosti investicijski znesek (Investitionslreibetrag) 
v višini 20 % nabavnih stroškov.

Če imate v vaši bilanci še investicijske rezerve iz leta 
1986 (Investitionsrücklage 1986), jih morate ob koncu 
leta razrešiti. Poleg razrešitvene vsote morate plačati 
še kazenski pribitek v višini 20 %.

Primer:
Podjetnik je v letu 1986 tvoril investicijsko rezervo v 

višini 500.000,— šilingov Ta tvorba mu je leta 1986 
znižala obdavčljivi dobiček za 500.000,— šilingov Če 
podjetnik v letu 1987, 1988, 1989 ter 1990 ni nabavil 
investicijskih sredstev (ker ni investiral), mora ob koncu 
leta 1990 razrešiti celotno rezervo iz leta 1986 v višini
500.000, — šilingov. Poleg tega mora „plačati“ še ka
zenski pribitek v višini 20 % od 500.000,— šilingov — 
torej 100.000,— šilingov. Iz tega razloga mu že samo 
neporabljena investicijska rezerva v letu 1990 poviša 
dobiček za 600.000,— šilingov.

Tej neprijetni davčni konsekvenci lahko „ubežite“, če 
si še v letu 1990 nabavite investicijska sredstva in s 
tem porabite investicijsko rezervo iz leta 1986.
— Če v vaših bilancah za delojemalce tvorite rezerve 
za odpravnine (Ablertigungsmckstellung), ne pozabite 
na nakup vrednostnih papirjev. Pri nakupu vrednostnih 
papirjev vam rade volje pomagajo bančni strokovnjaki 
Zveze Bank ter Posojilnic-Bank.
— Obresti za trajna dolžniška razmerja (Dauerschuld
zinsen) podjetniku sicer zmanjšajo dobiček pri dohod
nini; pri obrtnem davku (Gewerbesteuer) pa mu na dru
gi strani povišajo osnovo za odmero davkov Drugače 
izraženo: Za kreditne obresti mora podjetnik plačati 
obrtni davek v višini 15 %.

Tej neprijetni konsekvenci ubežite na sledeči način:
a) Pazite, da letne kreditne obresti niso višje od

100.000, — šilingov. Če namreč kreditne obresti ne 
presežejo meje 100.000,— šilingov, potem pri obrtnem 
davku ne povišajo osnove za odmero obrtnega davka.

b) Če imate kontokorentni kredit (torej kredit na te
kočem računu), potem se prištejejo obresti od najniž-

a) povečani stroški v zvezi s pridobivanjem dohodkov 
(Werbungskosten)
b) posebni izdatki (Sonderausgaben)
c) izvedene obremenitve (außergewöhnliche Bela
stungen).

ad a) Kot povečane stroške v zvezi s pridobivanjem 
dohodkov delojemalec lahko uveljavi sledeče stroške:
— stroški varnostne obleke pri delu 

(Arbeitsschutzkleidung)
— stroški strokovne literature
— stroški za poklicno izobrazbo (npr. za kurze, 

seminarje...)
Vsi ti stroški se izplačajo šele potem, če presežejo letno 

mejo v višini 1800,— šilingov.

ad b) Pri posebnih izdatkih se mora preseči letna meja 
v višini 1638,— šilingov — sicer se davčna uveljavitev po
sebnih izdatkov ne splača.

Posebni izdatki so sledeči:
— zavarovalne premije;
— stroški za sanacijo stanovanjskega prostora;
— stroški, ki nastanejo pri ustvarjanju 

stanovanjskega prostora;
— stroški, ki nastanejo pri nabavi nečlanskih 

obveznic ter mladih delnic.
Posamezni delojemalec lahko uveljavi do 40.000,— 

šilingov letno. Ista vsota (torej 40.000,— šilingov) mu pri
staja, če ima delojemalec odbitni znesek za edinega pre
jemnika dohodkov v gospodinjstvu (Alleinverdienerabsetz- 
betrag). Vrhu tega dobi delojemalec za vsakega otroka 
še znesek v višini 5000,— šilingov. Ti zneski se pri končni 
davčni odmeri upoštevajo do 50 %.

ad c) Izredne obremenitve se upoštevajo poleg 
povečanih stroškov v zvezi s pridobivanjem dohodkov teh 
posebnih izdatkov 

Kot izredne obremenitve veljajo:
— bolniški stroški (kot taki se štejejo tudi bolniški stroški 

otroka, soproge ter ločenega zakonskega partnerja, ki 
nima denarnih sredstev);

— stroški za diete;
— stroški za otroke s telesnimi in duševnimi motnjami;
— stroški za gospodinjsko pomočnico; če je samo en za

konec zaposlen in drugi zakonec iz bolniških vzrokov 
ni zmožen, da bi prevzel vzgojo otroka;

— stroški, ki nastanejo v primeru naravnih katastrof (torej 
škode, ki jih povzročijo viharji, neurje, poplave...)

Ne pozabite — vsi našteti stroški se uveljavijo za leto 
1990 samo takrat, če jih je davčni zavezanec plačal še 
v letu 1990.

Ob koncu: Stroške za posebne izdatke ter izredne obre
menitve pa seveda prav tako lahko uveljavi — poleg deloje
malca — tudi vsak podjetnik.

Vsi zainteresirani bralci lahko dobijo pri ZVEZI-BANK 
in POSOJILNICAH-BANK slovensko brošuro „Vse o no
vem davku“ ki se ukvarja z najvažnejšimi davčnimi določili 
za delojemalce.

OBČNI ZBORI

Dne 18. novembra 1990 je Posojil- 
nica-Bank Podjuna izvedla svoj redni 
občni zbor, na katerem so člani obrav
navali in sklepali o poslovnem letu 
1989.

Predsednik upravnega odbora Mar
tin Wastl je poleg navzočih članov 
pozdravil zastopnika Zveze slovenskih 
zadrug in podpredsednika upravnega 
odbora Zveze slovenskih zadrug Va
lentina Kumra ter višjega revizorja 
Franca Krištofa.

Predsednik Martin Wastl je poročal 
o dejavnosti upravnega odbora. Dejal 
je, da so seje potekale rednoi in se od
bornikom zahvalil za njih trud, ki ga 
vlagajo v odgovorno nalogo kot vez 
Posojilnice do prebivalstva. V pretekli 
poslovni dobi so preuredili poslovne 
prostore, ki strankam omogočajo 
zaupljivo in diskretno poslovanje Prav 
tako so na novo pokrili del strehe na 
poslopju v Velikovcu ter na novo ure
dili zunanjo fasado stavbe. Wastl je 
tudi opozoril na udejstvovanje banke 
v javnem življenju, sodelovanje in so
oblikovanje tridnevnega programa ob 
obisku koroškega radia v dobrolski 
občini (denarni prispevek je znašal šil. 
60.000,—). Slavnostno praznovanje 
ob 100-letnici obstoja Posojilnice z 
odkritjem kipa Janeza Šumaha, usta
novitelja in prvega predsednika za
družne ustanove ter dolgoletnega 
župana občine in podbudnika sloven
skega izobraževalnega društva v Do- 
brli vasi, je bilo eden od osrednjih do
godkov v preteklem letu. Proslave se 
je udeležila ogromna množica ljudi iz 
celotnega območja, ki ga Posojilnica 
zajema s svojimi poslovalnicami.

Predsednik nadzornega odbora 
Joža Golavčnik je poročal, da je po
slovanje potekalo vestno; zato velja 
zahvala vsem odgovornim, uslužben
cem in odbornikom upravnega od
bora.

Revizijsko poročilo za leto 1989 je 
predstavil višji revizor Franc Krištof. 
Na zastavljena vprašanja članov je dal 
obširna pojasnila. Poslovodja Plesnik 
je podal računski zaključek za leto 
1989 in s številnimi grafikami doku
mentiral razvoj Posojilnice. Bilančna 
vsota je z 31. 12. 1989 znašala šil. 
171 mio. Ob koncu leta 1989 lahko 
Posojilnica pokaže na šil. 940.000,— 
obratnega donosa. Zaradi predpisane
ga ovrednotenja vrednostnih papirjev 
ter zaradi nakazila sklada po § 4 odst.
7 zakona o dohodkih na dohodke 
(Mietzinsreserve) ter nakazila proste
ga sklada za investicije izkazuje 
zaključek za leto 1989 izgubo. Lastni 
kapital Posojilnice-Bank Podjuna
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znaša z 31. 12. 89 šil. 12,7 mio. 
Jamstveni kapital znaša šil. 16,4 mio., 
kar pomeni 9,63 % od osnove za 
izračun jamstvenega kapitala. S tem 
presega jamstveni kapital Posojilnice 
daleč po zakonu o kreditnem gospo
darstvu predpisano višino 4,5 %. V le
tu 1990 deluje poslovalnica v Sinči 
vasi celodnevno, kar je povečalo 
promet.

Na osnovi od Zveze predlaganih 
novih pravil je dr. Apovnik le ta raz
ložil in so jih zatem soglasno sprejeli.

Na podlagi poročil in podatkov je 
občni zbor upravnemu in nadzornemu 
odboru izrekel razrešnico in soglasno 
potrdil računski zaključek za leto 
1989.

Pod točko slučajnosti dnevnega 
reda se je k besedi javil podpredsednik 
upravnega odbora Zveze slovenskih 
zadrug Valentin Kumer. Čestital je Po
sojilnici k uspešnemu razvoju v Sinči 
vasi in ji zaželel, da se tudi uspeh pos
lovalnice v Velikovcu dvigne. Pozdravil 
je nakazane iniciative Posojilnice, ki so 
tudi v korist cele naše narodne 
skupnosti.

Predsednik Martin Wastl je občni 
zbor zaključil z zahvalo predstavniko
ma Zveze slovenskih zadrug za spod
budne besede ter za sooblikovanje 
občnega zbora; Posojilnici pa je želel
uspešen razvoj.

V torek, dne 16. 10. 1990, je v pro
storih hotela Obir v Železni Kapli bil 
letni občni zbor Posojilnice-Bank 
Železna Kapla. Prisotnih je bilo nad 
60 zainteresiranih zadružnikov.

Na dnevnem redu občnega zbora so 
bile poleg običajnih točk tudi nado
mestne volitve za predsednika in dva 
člana upravnega odbora. Te volitve so 
bile potrebne, ker je predsednik Andrej 
Rapold pred nedavnim umrl, in ker je 
moral član upravnega odbora, 
kapelški sodnik dr. Gustav Brumnik, 
zaradih novih predpisov v zvezi s svo
jim poklicem oddati svojo funkcijo v 
upravnem odboru Posojilnice. To 
dejstvo je gotovo tudi nekoliko pripo
moglo k temu, da je bilo zanimanje 
zadružnikov za ta občni zbor nekoliko 
večje.

V imenu Posojilnice je zadružnike 
Posojilnice ter višjega revizorja Franca 
Krištofa od Zveze slovenskih zadrug 
v Celovcu pozdravil podpredsednik 
Vladimir Prušnik. Z enominutnim 
molkom so se člani spomnili bivšega 
predsednika Andreja Rapolda in osta
lih umrlih članov.

Vladimir Prušnik je podal poročilo 
upravnega odbora za poslovno leto 
1989 in poudaril, da je tudi v tem po
slovnem letu Posojilnica dobro delala

in si še povečala ugled. V imenu nad
zornega odbora je, kot že v prejšnjih 
letih, poročilo podal predsednik Mi
hael Kuchar. Poudaril je zavzetost 
članov nadzornega odbora pri oprav 
Ijanju svoje kontrolne funkcije Višji re
vizor Franc Krištof je prebral revizijsko 
poročilo za poslovno leto 1989, iz ka
terega je bilo razvidno, da se je porast 
poslov v tem letu kakor v prejšnjih 
letih nadaljevala in da je računati v 
letošnjem letu z bilančno vsoto šil. 
160 milijonov. V letu 1989 je Posojilni
ca pridobila nad 40 članov, tako da 
jih je konec leta 1989 imela skupno 
1230. Bilančna vsota je znašala šil. 
146 milijonov (plus 5,13 %), hranilne 
vloge pa so se povečale na skoraj šil. 
129 milijonov (plus 6,26%). Zaznati je 
tudi porast pri kreditih in posojilih, ki 
so znašali nad šil. 65 milijonov (plus 
23,79%). Problemov z lastnim kapita
lom Posojilnica-Bank Železna Kapla 
nima, pač pa bo do konca leta 1991 
potrebno pokriti z lastnim kapitalom 
vsa osnovna sredstva Posojilnice, ki 
so zaradi gradnje novih poslovnih 
stavb v Železni Kapli in Miklavčevem 
presegla že šil. 10 milijonov.

Tudi v letošnjem letu je zaznati 
precejšen porast pri hranilnih vlogah 
in kreditih. Ob teh spodbudnih podat
kih je bilo zato samoumevno, da je 
občni zbor potrdil računski zaključek, 
pripisal izkazani dobiček v znesku 
nekaj nad šil. 80.000,— rezervnemu 
skladu in soglasno podelil razrešnico 
upravnemu ter nadzornemu odboru.

Pri volitvah je bil za predsednika so
glasno izvoljen dosedanji podpredsed
nik Vladimir Prušnik. V tajnem glaso
vanju je bil za podpredsednika Posojil
nice-Bank Železna Kapla izvoljen dipl. 
trg. Joža Habernik, za katerega je voti- 
ralo okoli 70 % navzočih zadružnikov. 
V tajnem glasovanju sta bila izvoljena 
tudi dva nova odbornika v upravni 
odbor, in sicer Ludvik Tomažič ter di
rektor glavne šole v Železni Kapli go
spod Engelbert Ojster. Za gospoda di
rektorja Ojstra je glasovalo 26 za
družnikov, medtem ko je za dr. Jelena 
glasovalo 33 zadružnikov. Po pravilih 
je bil izvoljen gospod direktor Ojster, 
ker so zadružniki, ki so za njega glaso
vali, imeli večje število deležev in tudi 
glasov. Vsekakor so bile te volitve lep 
zgled za demokratično odločanje v 
zadružnih zadevah.

Upati je, da se bodo zadružniki še 
bolj zanimali za svojo Posojilnico in 
tudi vplačali več deležnega kapitala, 
kar bo omogočalo še večje soodlo
čanje Ravno ta širina članov Posojilni
ce pa je podlaga za njeno globoko za
sidranost v kraju.

Z apelom, da člani in klienti Posojil
nice še bolj sodelujejo s to ustanovo 
in ji zaupajo, je na novo izvoljeni pred
sednik zaključil občni zbor in povabil 
udeležence občnega zbora na večerjo* 
ki jo je okusno pripravil član Posojilni
ce, hotel Obir.

Hak

V petek, 9. novembra 1990, je Po
sojilnica-Bank Šentjakob v Rožu 
imela v svojih zadružnih prostorih svoj 
redni občni zbor. Predsednik upravne
ga odbora inž. Anton Schlapper je 
poleg domačih zadružnikov pozdravil 
tudi podpredsednika Zveze slovenskih 
zadrug, Valentina Kumra, ter višjega 
revizorja ZSZ Franca Krištofa. Za za
pisnikarja je bil imenovan poslovodja 
Janko Ottowitz, za overovatelja pa sta 
bila izvoljena Micka Miškulnik in Mar
tin Ressmann.

Iz poročila predsednika upravnega 
odbora je bilo razvidno* da so 
šentjakobski zadružniki na svojih 
sejah razpravljali predvsem tudi o pre
zidavi bančnih prostorov. Prezidava — 
načrtovalna dela so že zaključena — 
naj bi se izvedla v mesecih marec in 
april 1991 in naj bi stala nad 3 milijo
ne šilingov. Inž. Schlapper je v svojem 
poročilu poudaril: „Tako bo končno 
tudi šentjakobska Posojilnica kot 
naj starejša zadružna banka v Avstriji, 
ki je bila ustanovljena pred 118 leti, 
delovala v sodobno opremljenih in 
razširjenih poslovnih prostorih.“

Poročilo nadzornega odbora je 
podal predsednik Jakob Miki, revizij
sko poročilo za leto 1989 pa vodja re
vizijskega oddelka ZSZ, VR Franc 
Krištof. On je tudi prebral in razložil 
računski zaključek za leto 1989.

Posojilnica-Bank Šentjakob je ob 
koncu leta 1989 imela nad 70 milijo
nov šilingov hranilnih vlog. Bilančna 
vsota seje zvišala od 74 na 82 milijo
nov. Čisti dobiček je znašal
392.000,— šilingov; po soglasnem 
sklepu občnega zbora so ga namenili 
za delno pokritje izgub iz prejšnjih let 
(le te so se z 31. 12. 1989 zreducirale 
na 114.000,— šilingov).

Iz kvartalnega poročila s 30. 9. 
1990 je razvidno, da se bo bančni 
obratni uspeh v tekočem letu zopet 
zvišal. Tudi vsi drugi podatki iz 
računskega zaključka so se v tekočem 
letu znatno zvišali, tako da Zadruga 
tudi v bodoče ne bo imela težav pri 
izpolnjevanju ustreznih zakonskih 
zahtev.

V imenu zadružne centrale je spre
govoril podpredsednik ZSZ Valentin 
Kumer. Posebno je pozdravil dejstvo, 
da se je šentjakobska Posojilnica 
končno odločila za prezidavo poslov
nih prostorov. Nadalje je opozoril na 
dograditev avtoceste in karavanškega 
predora, kar bo po njegovem mnenju 
moralo pozitivno vplivati na poslova
nje Posojilnice. Ugotovil je tudi, da Po- 
sojilnici-Bank na žalost ni uspelo 
doseči boljšega sodelovanja z domačo

občino. Vsem odbornikom in nastav- 
Ijencem se je v imenu ZSZ iskreno za
hvalil za dobro opravljeno delo in jim 
želel tudi za bodočnost lepe uspehe.

Na občnem zboru dne 20. 10.1990, 
katerega se je udeležilo veliko število 
članov-zadružnikov, zastopnikov do
mačega gospodarstva in javnega živ
ljenja ter častnih gostov, so upravni 
odbor, nadzorni odbor in poslovodst
vo predstavili uspešna poročila za 
poslovno leto 1989. Pri vseh poslih so 
bili vidni prirastki in temu primeren je 
tudi dobiček.

Računski zaključek in poslovno 
poročilo je razložil poslovodja dir. 
Joško Nachbar. V svojem poročilu je 
poudaril, da je Posojilnica-Bank Pli
berk v preteklem letu prigospodarila 
letni dobiček v višini 441.000 šilingov, 
ki so ga v smislu pravil namenili re
zervnemu skladu. Nadalje je lahko 
poročal o nadpovprečnih prirastkih na 
vseh področjih: tako se je npr. bi
lančna vsota nasproti 1988 povišala 
za 16,02 odstotka; skupni promet za 
skoraj 40 odstotkov; hranilne vloge so 
narasle za 12,76 odstotka, krediti pa 
za 36,2 odstotka.

Predsednik upravnega odbora Lipej 
Kolenik — v imenu nadzornega odbo
ra je spregovoril njegov podpredsednik 
dir. Joško Koncilija — se je zahvalil 
vsem članom, varčevalcem in drugim 
poslovnim partnerjem za izkazano 
zaupanje. Prav tako se je zahvalil 
Zvezi slovenskih zadrug v Celovcu za 
plodno sodelovanje.

Iz poročila revizorjev VR Franca 
Krištofa in mag. Katarine Kropiunig je 
bilo izslediti, da je Posojilnica upo
števala vse zakonske predpise, da ima 
v zadostni meri lastnega in jamstvene
ga kapitala in da so izposojila krita z 
zadostnimi zavarovanji.

Višji revizor Franc Krištof pa je tudi 
poudaril, da je Posojilnica Pliberk 
največja Posojilnica na Koroškem, in 
k uspehu čestital.

Posojilnica je tudi v preteklem letu 
s pomembnimi sredstvi podprla kultu
ro in šport v celotnem okolišu. Jasno 
pa je, da je tudi investirala v dodatno 
opremo, stroje in obnovo hiše v 
Šmihelu.

K doseženemu uspehu so odboro
ma in poslovodstvu čestitali v imenu 
Zveze slovenskih zadrug podpredsed
nik Valentin Kumer, odvetnik dr. 
Matevž Grilc kot predsednik Narodne
ga sveta in Kralja Matjaža, občinski 
odbornik Andrej Wakounig v imenu 
Enotne liste Pliberk ter drugi zastopni
ki društev in ustanov.
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DUHOVNE VAJE V DOMU V TINJAH 
OD NOVEMBRA 1990 DO JANUARJA 1991
Od petka, 7. dec., od 18. ure do nedelje, 9. dec., do 13. ure 
Duhovne vaje za dekleta in fante — ODLOČITEV ZA KRISTUSA — Vodi: 
kpl. Peter Olip, Pliberk
Od ponedeljka, 10. dec., od 18. ure do četrtka, 13. dec., do 13. ure 
Duhovne vaje za starše duhovnikov in diakonov, redovnic in redovnikov, 
bogoslovcev in veroučiteljic ter veroučiteljev — POKLICANI PO MILO
STI — Vodi: p. Franček Kramberger SJ, Ljubljana
Od četrtka, 13. dec., od 18. ure do nedelje, 16. dec., do 13. ure 
Duhovne vaje za Marijino legijo in mlajše žene — KAKO ŽIVETI EVAN
GELIJ? — Vodi: p. Lovrenc Anžel, Maribor

T PETEK, 7. dec.

A
Osrednja gledališka pred
stava KKZ „Dundo Marn
je“. Gostuje Mestno 
gledališče ljubljansko.

T
E
D

SOBOTA, 8. dec.
06.30-07.00 „Marija 
vzor kristjana v noči no
vega adventa."
(P. Zunder)
18.10-18.30 „Bomo 
našli mir, življenja?"
(P. Zunder)

E NEDELJA, 9. dec.

N 6.30-7.00 Voščila - du
hovna misel (žpk. Tone 
Opetnik).
18.10-18.30 Voščila.

V P0NED., 10. dec.
Advent v Rožu.

R TOREK, 11. dec.
Partnerski magazin.

A SREDA, 12. dec.

D
1

Glasbena sreda.
Večerna: 21.05-22.00 
Osrednji koncert SPZ. —.
1. del1

U ČETRTEK, 13. dec.
Rož — Podjuna — Zilja

„DOBER DAN, KOROŠKA“,
9. 12., ob 13. uri na FS 2

predvidoma z naslednjimi prispevki:
Advent: včeraj in danes

Šentjakob: Plebiscitni dar 
le za Schulverein Südmark?

MePZ „Gallus“ v celovški stolnici: 
Krstna izvedba maše slovenskega skla

datelja Pavleta Merkuja iz Trsta
Miklavževanje v Svečah

Košarkarji Slovenske 
gimnazije na državnem 

šolskem finalu

ZG. ŽAMANJE
Moški pevski zbor SPD „Vinko Poljanec" v 
Škocijanu vabi vse društvenike in prijatelje 
zbora na
DOMAČI VEČER
v četrtek, 13. decembra 1990, ob 20. uri 
Zapeli bomo in predstavili nove gvante v ho- 
telu-penzion „Am See" — Adej Picej — Zg. 
Žamanje

GLOBASNICA
SKD „Globasnica" vabi na
MIKLAVŽEVANJE
ki bo v nedeljo, 9. 12. 1990, ob 14.30, pri 
Šoštarju.

SELE
MIKLAVŽEV POPOLDAN
Čas: v nedeljo, 9. decembra 1990, ob 
14.30
Kraj: v farni dvorani v Selah 
Sodelujejo: Mladinska gledališka skupina 
„Lipa" z igro „HIŠA", dekliški zbor iz Boro
velj, učenci glasbene šole, otroški zbor iz 
Sel.
Prireditelj: KPD „Planina" iz Sel

ŠENTPETER pri 
ŠENTJAKOBU

DAN ODPRTIH VRAT
Čas: v petek, 14. decembra, 

ob 10. uri
Vabi: Višja šola za gospodarske 
poklice Zavoda šolskih sester v 
Šentpetru pri Šentjakobu v Rožu

CELOVEC
KULTURNO DRUŠTVO PRI JOKLNU 
Literarno branje: Christine danach in 
Jani Oswald bereta iz svojih del
Čas: v petek, 14. 12., ob 20. uri

ŠENTJAKOB
KONCERT ADVENTNIH PESMI 
mešanega pevskega zbora „Jakob Pete
lin Gallus" iz Celovca
Čas: v nedeljo, 16. 12., ob 19. uri 
Kraj: v farni dvorani v Šentjakobu v Rožu 
Prireditelji: Katoliška prosveta Šentjakob 
v Rožu, SPD „Rož" Šentjakob, SPD 
„Jepa-Baško jezero" Loče

ŠEGE IN NAVADE O BOŽIČU 
predavanje in pogovor
Čas: v četrtek, 27. 12., ob 19. uri 
Kraj: v farni dvorani v Šentjakobu 
Predava: dv. sv. dr. Pavle Zablatnik 
Prireditelj: Katoliška prosveta Šentjakob v 
R. Prostovoljni prispevki!

Občni zbor in božičnica „Društva upoko
jencev v Šentjakobu"
Čas: v soboto, 15. dec., ob 14. uri 
Kraj: mala dvorana v župnišču v
Šentjakobu v Rožu

KATOLIŠKA PROSVETA 
ŠENTJAKOB V ROŽU

PREDAVANJE IN POGOVOR
mag. Božo Hartman: ANTISE
MITIZEM
Čas: v ponedeljek, 10. dec., ob 
19.30
Kraj: v farni dvorani v Šentjakobu

PREDAVANJE IN POGOVOR 
Friedrich Mihurko: O DELU 
„AMNESTY INTERNATIONAL“
Čas: v nedeljo, 9. dec., ob 19. uri 
Kraj: v farni dvorani v Šentjakobu

GLOBASNICA
ADVENTNO SREČANJE — nato 
družabno srečanje pri čaju in pecivu 
Čas: v petek, 7. 12., ob 19. uri 
Kraj: v farni dvorani v Globasnici 
Somašujejo: Arnold Mettnitzet; duhovni 
asistent DSKM, Peter Olip, duhovni asi
stent KM, dekan Peter Sticker 
Prireditelja: Podjunska baza in farna 
mladina

TINJE
DUHOVNA OBNOVA ZA MLADINO
od petka, 7. 12., do nedelje, 9. 12., z 
zaključkom ob 13. uri.
Duhovno obnovo bomo pričeli z adventnim 
srečanjem mladine v Globasnici 
Stroški: 250,— (za šolarje in študente po- 
pustek)
Kraj: Dom v Tinjah 
Voditelj: Rafo Pinosa 
Prireditelj: Podjunska baza

PLESNI TEČAJ — Izkušnje s plesom in 
gibom — meditativni in drugi plesi
Čas: od petka, 14. 12., ob 18. uri do ne
delje, 16. 12., ob 13. uri 
Kraj: Dom v Tinjah 
Referent: Stefan Dinges, Dunaj 
Spremljevalec: Pep Marketz 
Penzion: 460,—. Stroški za tečaj: 50,—. 
Soprireditelj: Dom v Tinjah. Prijave: do 
četrtka, 13. 12., pri Katoliški mladini, Vik- 
tringer Ring 26, 9020 Celovec

ŽELEZNA KAPLA
OBČNI ZBOR
Čas: v nedeljo, 16. 12., ob 19. uri 
Kraj: v gostilni Podobnik v Beli 
Prireditelj: Alpski klub „OBIR"

ŽVABEK
Igra „HIŠA"
Čas: v soboto, 15. 12., ob 19. uri 
Kraj: v farni dvorani v Žvabeku 
Nastopa: Mladinska igralska skupina PD 
„Lipa" iz Velikovca 
Prireditelj: KPD „Drava" Žvabek

PLIBERK
ADVENTNO SREČANJE
Čas: v nedeljo, 16. 12., ob 14.30 
Kraj: v farni dvorani v Pliberku 
Sodelujejo: pevske skupine iz Pliberka in 
Žvabeka
Kot gost: vokalno-instrumentalna skupina 
„Lipa" iz Velikovca
Prireditelj: Kat. mladina_ Pliberk in Kat. 
otroška mladina Pliberk/Žvabek/Suha

ŠMIHEL
ADVENTNO SREČANJE
Čas: v nedeljo, 16. 12., ob 15. uri 
Kraj: v farni cerkvi v Šmihelu 
Prireditelj: KPD Šmihel

ROŽEK
GALERIJA ROŽEK
Razstavljajo slikarji: Bernik, Hoke, Huftier, 
Koller, Palli, Šubic in drugi 
Razstava je odprta do 16. decembra 
1990, ob petkih, sobotah in nedeljah, od 
15. do 18. ure

SODALITAS
Dom v 
Tinjah
Telefon:
(04239) 2642

9121 Tinje
V sredo, 12. dec., ob 19.30
ODPRTJE RAZSTAVE DEL NEŽI- 
KE A. NOVAK (keramika)
V petek, 14. dec., ob 19.30
Podijska diskusija: KOROŠKA 
ENOTNOST 1920 — PRIBORJE
NA ALI PRIDOBLJENA?, nem. 
Ali je „Abwehrkampf“ meroda
jen za plebiscit?
Sodelujejo: univ. prof. dr. Andre
as Moritsch, dr. Wilhelm Wadi, dr. 
Teodor Domej, univ. prof. dr. Jan
ko Pleterski, dr. Claudia Frähs- 
Ehrfeld, univ. prof. dr. Hans Haas 
Vodja diskusije: dr. Walter
Genser
Od petka, 28. dec., od 15. ure do 
nedelje, 30. dec., do 17. ure
DNEVI PETJA IN IGER ZA 
OTROKE
Vodstvo: Andreja Lepuschitz s 
sodelavkami in sodelavci Kat. 
otroške mladine
Od srede, 2. jan., od 9. ure do 
četrtka, 3. jan., do 18. ure 
RAZLOGI ZA VZTRAJANJE (No
voletno srečanje)
Predavajo: dr. Spomenka Hribar, 
Vinko Ošlak, p. Marko Rupnik, dr. 
Alenka Rebula-Tuta 
Prireditelj: Katoliška prosveta in 
referat za izobražence
V sredo, 2. jan., ob 18. uri do 
nedelje, 6. jan., do 13. ure
Seminar v dveh delih: NOVI TE
STAMENT IN PSIHODRAMA;
nem.
Predavatelj: ddr. Werner Reiß, 
Dunaj

GALERIJA TINJE

ODPRTJE RAZSTAVE DEL 
NEŽIKE A. NOVAK (keramika)
v sredo, 12. decembra, ob 19.30

RAZSTAVA DEL URŠE ŽAJDELA- 
HROVAT — (olje).
Razstava je odprta do 12. dec.

V sredo, 2. januarja 1991, ob 
19.30
ODPRTJE RAZSTAVE DEL MAR
KA RUPNIKA (oljne slike)

NAš TEDNIK — Lastnik (založnik) in izdajatelj: društvo 
„Narodni svet koroških Slovencev", ki ga zastopata pred
sednik dr. Matevž Grilc in osrednji tajnik mag. Marjan 
Pipp, 9020 Celovec. Viktringer Ring 26.
Uredništvo: Silvo Kumer (glavni urednik), uredniki Heidi 
Stingler, Franc Wakounig, Vincenc Gotthardt, 9020 Celo
vec, Viktringer Ring 26.
Tisk: Tiskarna Družbe sv. Mohorja, 9020 Celovec. Viktrin
ger Ring 26. NAŠ TEDNIK izhaja vsak petek. Naroča se 
na naslov: „Naš tednik', Viktringer Ring 26, 9020 Celo
vec; telefon uredništva, uprave in oglasnega oddelka 
04 63 / 51 25 20-0.
Naš zastopnik za Jugoslavijo: ADIT, Blonarjeva 8. 61000 
Ljubljana, tel.: 061 / 32 97 61.
Letna naročnina: Avstrija 350,— šil., Jugoslavija 450,— 
Din., ostalo inozemstvo 550,— (800,— šil. zračna pošta), 
posamezna številka 8,— šil. (10,— Din ).
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□ PRIREDITVE !□

ADVENTNO PETJE
Čas: v soboto, 15. 12., ob 18. uri 
Kraj: v cerkvi v Nonči vasi

Čas: v soboto, 15. 12., ob 20. uri 
Kraj: v cerkvi v Zgornjih Libučah 
Sodelujejo: Mlada Podjuna, MePZ „Podju- 
na-Pliberk“, MoPZ „Edinost", MoPZ „Kralj 
Matjaž" ter učenci GŠ Pliberk

Čas: v nedeljo, 16. 12., ob 10. uri (pri sv. 
maši)
Kraj: v farni cerkvi v Pliberku 
Sodeluje: MePZ „Podjuna-Pliberk"

BILČOVS
OBČNI ZBOR SLOVENSKEGA 
PROSVETNEGA DRUŠTVA „BILKA1 
V BILČOVSU
Čas: v nedeljo, 9. 12., ob 19.30 
Kraj: pri Miklavžu v Bilčovsu

REBRCA
BOŽIČNO SREČANJE ŠTUDENTK IN 
ŠTUDENTOV
na četrto adventno soboto in nedeljo
„MOŽNOSTI SLOVENSKEGA 
ZASTOPSTVA“
Čas: začetek v soboto, 22. 12., ob 14.30 
Kraj: Mladinsko središče Rebrca 
Predava: mag. Anton Kumer 
Nadaljnji spored: večerja, praznovanje in 
družabnost, možnost prenočitve 
Nedelja: zajtrk, skupno praznovanje 
bogoslužja

PRAGA
TAIZE — Evropsko srečanje mladine 
od 28. 12. 1990 do 2. 1. 1991 
Organizacijsko: Odhod: četrtek, 27. 12. 
90 (zvečer); prihod: četrtek, 3. 1. 1991; 
bivališče: pri družinah, v šolah ali samosta
nih. Vzemi s seboj spalno vrečo in blazino. 
Kot skupina dobimo naša bivališča pri cen
tralnem sprejemu; stroški: cena za vožnjo 
šil. 600,—; bivanje v Pragi, metro pribl. šil. 
700,— do 800,—; prinesi s seboj: spalno 
vrečo, blazino, potni list, instrumente, igre, 
dobro voljo; starost: 17 do 30 let 
Prireditelj: Katoliška mladina

r=s] POSOJILNICA
MA BANK BILČOVS

r. z. z o. j.
vabi svoje člane na

REDNI OBČNI ZBOR,
ki bo v soboto, 8. dec., 

ob 18. uri v društveni sobi 
nad Posojilnico v Bilčovsu. 
Upravni in nadzorni odbor

PISMA BRALCEV
Načelna izjava dunajskega štu
dentskega kluba KSSŠD kot od
govor na „svojevrstno“ stališče 

KSŠŠG
Hiranje v tradiciji splošnega politič

nega taktiziranja in zahrbtnega podti- 
kavanja nam je znano iz malomeščan
skega konservativnega klišeja in je 
potemtakem prostaška reakcija: izo
gibanje pred težjimi nalogami in pro
blemi, skrivanje za praznimi izgovori, 
ki nikoli ne more biti več, kot dokaz 
lastne slabosti in nesmotrnosti, so 
značilen znak takšne drže.

Potrebna je refleksija svojega sta
nja, ne pa prenagljeno formuliranje 
svojega desetič spremenjenega stali
šča v krajši ali daljši obliki pisma bral
cev. Vendar se ob tem za Vaše razme
re seveda pogumnem dejanju po
stavlja vprašanje, na kateri način ste 
nevtralizirali tisto Vam „pa še tako 
drago" raznolikost mnenj, ki \/as je 
doslej ovirala pri vključitvi v SMO. Pa 
je vendar niste s stalinističnimi meto
dami likvidirali v tako imenovani revo
lucionarni vrtoglavici?

KSŠŠD vsekakor potrjuje svoje do
sedanje postopanje proti oskorjenim 
strukturam slovenskega zastopstva 
na Koroškem in ob tem trezno zaznava 
težave, ki se pojavljajo, kljub temu pa 
se ne bo skril v luknjo ter tam čakal na 
trenutek strukturalne spremembe, 
temveč bo stal, če terja situacija, v 
prvi vrsti, bodisi „š svetniškim sija
jem" ali brez njega.

Odbor KSŠŠD

Izjava KSŠŠD k Pernthaler- 
jevemu modelu javnoprav

nega zastopstva
23. novembra je bil v NT objavljen 

izvleček Pernthalerjevega modela 
javnopravnega zastopstva koroških 
Slovencev, h kateremu Klub sloven
skih študentov in študentk na Dunaju 
izreka sledeče stališče:

NSKS se hvali s tem, da se trudi za 
javnopravno zastopstvo koroških Slo
vencev, ki ga lahko akceptira vsak pri
padnik manjšine. Mnenja smo, da 
poskuša s tem le legalizirati svojo or
ganizacijo kot edino zastopnico 
manjšine in skupno s Haiderjem 
izključiti enakovredno organizacijo.

Da Narodnemu svetu sploh ni do 
skupnega zastopstva, se je izkazalo 
tudi 29. novembra na Dunaju. Med
tem ko je tajnik ZSO Marjan Šturm za

stopal pozicijo, da je za ZSO edini 
pogoj za vstop v KOKS dvotretjinsko 
odločanje v temeljnih vprašanjih, 
NSKS po izjavi tajnika Marjana Pippa 
ni pripravljen niti za ta korak — saj je 
dvotretjinsko večino teže „izbaranta- 
ti" kot navadno večino.

Argumentov pa se NSKS očitno 
boji.

Zato KSŠŠD zahteva, da NSKS pri
voli v dvotretjinsko odločanje in po
tem naj o zastopstvu koroških Sloven
cev razpravlja skupni KOKS.

Le tako bo prišlo do zastopstva, ki 
bo vsestransko priznano.

OdborKSŠŠD

Bojan Križaj — tipična usoda 
uspešnega Slovenca

(k članku vSIovenskem vestniku zdne 
28. 11. 1990)

O tožbi Bojana Križaja proti firmi 
Elan je poročal Slovenski vestnik zelo 
tendenciozno in neobjektivno. Polno 
je namigovanj in zavisti.

Kaj pa je jedro vsega? Bojan Križaj 
je bil dolga leta vrhunski slovenski 
športnik in z njim smo se radi ponašali 
tudi koroški Slovenci in njihove orga
nizacije, zlasti ob posebnih priložno
stih (avtogramske ure Športne zveze 
in raznih posojilnic). Vsakdo, ki pozna 
vrhunske smučarje v mednarodnem 
športu, ve, dati tudi nekaj zaslužijo, in 
to ne malo (premije, sponzorske po
godbe, visoke plače itd.). Pomislimo 
samo na dirkače avtomobilov, tenisar- 
je itd. In zakaj ravno slovenski šport
nik, ki je dosegel res lepe uspehe v 
mednarodni smučariji in opravljal pri 
tem reklamo ne samo za Elan, ne bi 
smel pri tem zaslužiti nekaj denarja? 
Ali mu pisec reportaže to zavida? Če bi 
Križaj delal za kako avstrijsko znamko 
smuči, bi si vse te nevšečnosti prište- 
dil. Koliko več denarja, in na kakšen 
način, pa so dobili drugi, kot na primer 
veliki Stenmark, Furuseth ali Bittner?!

Da je do te žalostne situacije prišlo, 
ni kriv Križaj, ampak prejšen režim-in 
gospodarski sistem v Sloveniji, ki 
podjetjem ni dovoljeval (devizni in 
drugi predpisi), da bi svoje vrhunske 
športnike za reklamo legalno nagraje

Dam v NAJEM 9 ha zemlje!

Lene Kraut 
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vala. Zato so bila jugoslovanska pod
jetja primorana imeti tako imenovani 
„črni" denar v inozemstvu. (Avstrijski 
športniki dobivajo svoje nagrade od 
avstrijskih in inozemskih firm po 
običajni poti.) Vsi v Sloveniji (pred
vsem pa slovenski politiki) so o tem ve
deli in to na tihem odobravali.

Križaj pa je bil še toliko več Slove
nec in je bil tako navezan na svojo 
firmo, da ji je prisluženi denar (za 
obresti seveda) dal na razpolago. Kdo 
v Avstriji, ki sam ni podjetnik, bi to 
storil?

Ravno danes smo priče, kako so v 
Sloveniji mnogi „dobroupneži" dajali 
raznim zasebnim podjetjem denar kot 
predplačilo za dobave avtomobilov. 
Tako je firma Trend-Grubelič iz Gro
supljega oškodovala ljudi za nešteto 
milijonov šilingov.

Tudi tu je zarekel prejšnji režim, saj 
ljudi ni v zadostni meri opozoril, da naj 
ne dajejo takih predplačil raznim fir
mam, ker so časi družbenih podjetij, 
za katere je jamčila država, že davno 
minili in za podjetja zdaj veljajo pravila 
prostega trga. Dajanje takih avansov 
je rizični posel. Ravno tako niso v za
dostni meri opozorili občanov, da naj 
ne dajejo prihranjenega denarja v 
razna alibi-hranilna društva, kjer ga 
lahko izgubijo, ampak samo v banke, 
kjer za vloge jamči država. V Avstriji 
ne bi nihče nosil prihranjenega denar
ja v podjetja, razen če to dela zavest
no in daje podjetju rizični kapital.

Kaj pa črni konti ali denar na njih? To 
je tisti denar, ki ga v Avstriji odtegneš 
davkariji, če davčnemu uradu na pri
mer ne prijaviš vseh prejemkov (pla
če, dobički, obresti in drugo). Ali pri 
tem niso bili do nedavnega največji 
mojstri ravno naše politične organiza
cije. Da navedem nekaj primerov: de
nar od konzulata, denar iz tajnega 
proračuna Slovenije, razne penzije in 
drugi viri denarja iz Jugoslavije za na
še funkcionarje itd. Ali so bili ti pre
jemki vsa leta po vojni obdavčeni? Če 
kažemo na druge politike, podjetja ali 
smučarje, je treba postaviti tudi vpra
šanje, kako je to pri nas. Ali pa prejem
ki žurnalistov? Ali je tam vse čisto?

Včasih se mi obrača želodec ob 
hlinjenem idealizmu za narodno delo, 
ko za kulisami vidiš, da je bilo prav vse 
dobro ali celo odlično plačano. To se
veda ne velja za tiste, ki res delajo iz 
idealizma.

Za konec torej priporočilo: pišite 
članke objektivno: osvetlite in upošte
vajte pri tem vse okoliščine in ne pišite 
samo za to, da bi bil kak članek v mo
mentu navidezno senzacionalen!

Ime uredništvu znano

Die CA kommt.
Am 6. Dezember 1990.

'agenturi, Völkermarkter Straße 140.

CREDITANSTALT
Die Bank zum Erfolg
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Gustav Januš k , . >/ , ■ ■ ■SREDI STAVKA Nova pesniska zbirka
Gustava JanušaIfami

SREDI STAVKA
Ime pesnika in likovnega umetnika 

Gustava Januša si iz slovenskega lite- 
rarnega sveta ne moremo odmisliti. S 
sedeminsedemdesetimi pesmimi seje 
s svojo najnovejšo pesniško zbirko 
SREDI STAVKA ponovno dobesedno 
zapisal v knjigo najboljših sodobnih 
pesnikov slovenskega naroda. Knjigo 
je izdala založba Drava.

Januševa poetika dokazuje nekaj enkratnega v slovenski poeziji: 
pesmi nagovorijo tako zahtevne bralce, ki radi berejo med vrsticami, 
kakor tudi vse tiste bralce, ki tega branja med vrsticami niso navajeni. 
Ob Januševih pesmih se bodo te umetnosti ponovno naučili.

„Sredi stavka“ je naslov prvega poglavja pesniške zbirke. Koliko
krat je pesem prebrana, vedno znova se zdi, da bralec dojema izpo
ved pesmi, kot da bi se znašel sredi stavka. Pesem vedno znova 
izpoveduje, ob vsakem branju je sporočilo bolj sveže, nikdar pa do 
konca dorečeno. Sredi stavka pač.

Gustav Januš: Sredi stavka. Založba Drava 1990. Šil. 168,—.
vg

Benefični koncert v pomoč 
žrtvam poplav v Sloveniji

CELOVEC ŠENTPRIMOŽ

Fabjan Hafner in 
Tomaž Šalamun 

brala v teatru ORF
Koroški deželni studio ORF in 

založba Droschl sta vabila na pred
stavitev založbe Droschl in nekate
rih najnovejših publikacij. Antonio 
Fian, ki bo 17. decembra prejel Av
strijsko državno nagrado za kultur
no publicistiko, je bral iz svojega 
najnovejšega dela „Helden, Ich- 
Erzähler“, Irmgard Hartinger iz 
svojega romana „Albino“, Fabjan 
Hafner in Tomaž Šalamun pa sta 
brala iz del, nastalih v dvanajstih 
letih, sedaj zbranih v pesniški zbir
ki „Wal“.

Fred Dickerman, urednik za kul
turo pri celovškem ORF, je v svojih 
uvodnih besedah dejal, da je ta ve
čer neke vrste „popotovanje po 
mestih“, saj so bili navzoči avtorji 
iz avstrijskih mest kakor tudi iz 
mesta v Sloveniji. Pri predstavitvi 
svoje založbe je založnik Droschl 
skušal najti odgovor na vprašanje, 
kaj je pravzaprav literatura. Dejal 
je, da je literatura stopnjevana obli
ka jezika. Ugotoviti pa je moral 
tudi, da je vse premalo založb, ki 
se dejansko zanimajo za literaturo. 
Kot izjemi na Koroškem je omenil 
založbi Drava in Wiesen Založba 
Droschl je v zadnjih desetih letih 
izdala 140 naslovov; od tega je pet
najst avtorjev in avtoric objavljalo 
prvič.

Fabjan Hafner je o naj novejšem 
delu Tomaža Šalamuna „Wal" de
jal, da gre tu za poezijo zadnjih 
dvanajstih let, ki je v tej knjigi tako 
razporejena, da pripoveduje zgod
bo. Šalamunove pesmi je prevedel 
v nemščino Fabjan Hafner. V eni 
izmed Šalamunovih pesmi je najti 
tudi tele metaforične besede 
„. . . najbolj sem srečen, kadar 
spim in pišem“. vg

Čas: v soboto, 15. decembra, 
ob 19.30
Kraj: v cerkvi sv. Heme, Feldkirchner 
Straße 70
Prireditelji: SPD „Edinost" in MoPZ 
„Foltej Hartman" v Pliberku, Krščan
ska kulturna zveza, Slovenska pro
svetna zveza, MePZ „Jakob Petelin- 
Gallus", Slovensko kulturno društvo 
„Celovec“
Nastopa: MePZ „Pro Musiča“ iz Mari
bora, Slovenija

Čas: v nedeljo, 16. 12., ob 10. uri tpo 
maši)
Kraj: v farni cerkvi v Šentprimožu 
Prireditelja: Farni svet v Šentprimožu 
in SPD „Danica“
Nastopa: MePZ „ProMusica" izMari- 
bora, Slovenija

Vsi prisrčno 
vabljeni

Mohorjeva založba 
predstavlja literaturo 
tudi na videokasetah

Založniški program Mohorjeve 
založbe je od letos naprej še boga
tejši. V njega sta ravnatelj Franc 
Kattnig in lektor Janko Ferk spre
jela tudi videoprodukcije, ki v be
sedi in sliki predstavljajo literaturo. 
V letošnjem programu predstavlja 
Mohorjeva založba Drabosnjakov 
Pasijon in besedilo Haralda Irn- 
bergerja „Mit ana braunan Tintn".

Obe kaseti je posnela mlada 
filmska produkcijska firma ARTIS. 
Za umetniško dovršeni filmski 
zapis odgovarjata snemalca Ivan 
Klarič in Valentin Čertov. Filma je 
zmontiral Dani Bogataj.

Režiser Martin Kušej 
pripravlja predstavo 

„Wie es ist“
V petek, 7. decembra, bo v pro

storih firme Neuner v Celovcu, ob 
20. uri, premiera gledališke pred
stave „Wie es ist".

Martin Kušej, ki je na Koroškem

kulturni
stenogram

zbudil pozornost s svojo inscena
cijo pri odprtju Heminega jubileja 
v Beljaku, je tudi tokrat poskrbel 
za presenečenje: združil je bese
dila dveh avtorjev (Jandl in Bron
nen). Kušej je dejal, da gledaliških 
del več ne inscenira, ampak jih 
uporablja, da gledalca prizadene. 
Da Celovec ni plodovit kraj za ust
varjanje novega načina gledališča, 
se vidi tudi pri pripravah te 
gledališke predstave. Igralci mora
jo vaditi v komaj ogretem prostoru 
firme Neuner. Pri tej predstavi so
deluje tudi Zdravko Haderlap.

Dve razstavi
V Celovcu so v teh dneh pred

stavili dve razstavi. Koroška dežel
na galerija predstavlja grafike An
tona Koliga, galerija BV pa pred
stavlja akvarele in grafike Chris 
Schweiger.

Te dni pa je izšla knjiga o delih 
Corneliusa Koliga „Flush“. Uvod je 
napisal Arnulf Rohsmann.

Miklavževe dobrote 
v galeriji Slovenijales

V ponedeljek, 3. decembra, so 
v galeriji Slovenijales v Ljubljani 
odprli razstavo za ogled in pokuš
njo Miklavževih dobrot. Razstavo 
sta predstavila in organizirala Mir
jam Paš in Evgenija Lazarini. Ta 
razstava naj bi bila predvsem spo
min na nekdanji Miklavžev sejem 
v Ljubljani. Janez Bogataj je napi
sal v spremnih besedah k tej raz
stavi besede, ki spominjajo na 
nekdanje predbožično dogajanje v 
Ljubljani: „Avtorice prodajne raz
stave so se potrudile izbrati šte
vilne žlahtnosti naše ustvarjalnosti 
na Slovenskem, ki jo predstavljajo 
posamezne panoge domače obrti 
in domačega izdelovanja kruhov, 
peciva in drugih dobrot. Menim, 

' da je prav gotovo že skrajni čas, 
vsekakor pa ne še prepozno, da 
tudi naši mladini ob takem prazni
ku, kot ga predstavlja Miklavževa 
dediščina, ponudimo kaj več kot 
tisto, kar tako .popularno' pred
stavlja njihov plastično žvečilno- 
gumski in bakterijski vsakdanjik... 
Pa ne samo naši mladini."

Krščanska kulturna zveza 
vabi v

Mestno gledališče 
v Celovcu

Marin Držič

DUNDO MAROJE
veseloigra s petjem 

v soboto, 8. dec. 90, ob 14.30
Gostuje: Mestno gledališče ljub

ljansko
Vstopnice dobite: v predprodaji 
pri krajevnih društvih, v Mohorje
vi knjigarni, v knjigarni „Naša 
knjiga", v pisarni KKZ, Vi kt ringer 
Ring 26, tel.: 04 63 / 51 62 43, 
ter eno uro pred predstavo v 
Mestnem gledališču v Celovcu.

„Gledališče že ves čas pred
stavlja dve maski: tragično in ve
selo. Zdi se mi, da predvsem slo
vensko vse prevečkrat kaže 
tragično. Ne bom se strinjal s po
misleki, da je ceneno in z gledalci 
spogledljivo, če igramo komedijo. 
Računam pa na to, da bodo obis
kovalci po naši predstavi odšli iz 
teatra razžarjeni.“ — Tako je Tone 
Partljič, umetniški vodja Mestne
ga gledališča ljubljanskega, 
predstavil glasbeno in plesno ve
seloigro Marina Držiča „Dundo 
Maroje". — To večno igro o de
narju, ljubezni, očetih, sinovih in 
mladostni razuzdanosti uvrščajo 
med klasične primere dubrovni
ških renesančnih komedij. Sti- 
skaški oče, ki je bolj trgovec kot 
oče, pride iz Dubrovnika v Rim 
iskat svojega razsipniškega sina 
Mara. Tukaj ga sicer najde, ven
dar se sin pretvarja, da ga ne 
pozna, iz česar se razvije dolg niz 
imenitnih zapletanj in odpletanj 
zgodbe. Odločilno vlogo v teh za
pletih igrata radoživa in prebrisa
na služabnika Pomet in Petrunje- 
la. Iz tega je nastala imenitno ra
zigrana uprizoritev, ki obljublja 
plemenito vedrino, humanistično 
misel, prijetno dalmatinsko 
glasbo . . .
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Pri vseh klubih, o katerih

Ho je Ul v jesenski sezoni najboljši nogometaš?
Naš tednik poroča redno 
vsak teden, smo sešteli 
ocene posameznih igralcev 
in smo tako skušali ugotovi
ti, kdo je v posameznem klu
bu v jesenskem delu prven
stva igral najboljše.

Podlipa — Bilčovs
Najboljše povprečje 

ima Joži Partl
Joži Partl je v povprečju znova naj

boljši, trener-vratar Kattnig pa je do
segel 4,0 točke. Največ točk v Bil- 
čovsu je nabral napadalec Kogelnig, 
ki je skupno z Weichbothom odigral 
vse tekme.

1. Kogelnig 
46 (3,5)

2. Schlemitz 
44 (3,6)
Partl 44 (4,0)

4. Stojilkovski 
41 (3,4)

5. Weichboth 40 (3,1), W. Kuess 40 
(3,6); 7. Hartl 38 (3,2); J. Kuess 38 
(3,5); 9. A. Quantschnig 34 (3,1); 10. 
F. Quantschnig 27 (3,0); 11. Kattnig 
24 (4,0); 12. Hobel 23 (3,3); 13. 
Schaunig 21 (3,0); 14. Rauter 18 
(3,0);

Milan Oraže pred Lojzetom Sadjakom

Lojze Sadjak

Najbolj konstantno pri SAK je jeseni igral 
vratar Milan Oraže. Igral je na vseh tekmah, 
ima tudi največ točk in seveda tudi najvišje 
povprečje. Ocene 4,6 tudi v vseh drugih klu
bih nihče ni dosegel. Transfer Milana Oražeta 
v Salzburg se je na žalost te dni razbil; krivda 
ni ne pri Oražetu ne pri SAK: Austria Salzburg 
namreč naenkrat ni več pokazala nobenega 
nadaljnjega zanimanja. O transferni vsoti pa 
še sploh ni bilo govora.

Na drugem mestu pri SAK je Lojze Sadjak, 
ki je od vseh branilcev igral najbolj konstant
no. S 68 točkami je le malo za Oražetom; tudi 
povprečje 4,5 govori zase.

Vse tekme v jesenski sezoni je pri SAK 
poleg Oražeta in Lojzeta Sadjaka odigral še 
kapetan Miha Kreutz.

SLOVENSKI ATLETSKI KLUB
točk povprečje

1. Milan Oraže 70 4,6
2. Lojze Sadjak 68 4,5
3. Franc Sadjak 61 4,4

4. Walter Kräusler 58 (4,1); 5. Miha Kreutz 56 (3,7); Goran Stanisavljevič 
56 (4,0); 7. Marijan Sadjak 52 (3,7); 8. Adi Blažej 50 (3,8); 9. Erwin Galo 
41 (3,7); 10. Dr. Ivan Ramšak 35 (4,4); Tonči Blajs 35 (3,7); 12. Hermann 
Lippusch 24 (4,4); 13. Marijan Florjančič 17 (3,4); 14. Adrian Kert 13 
(4,3); 15. Marjan Šmid 12 (3,0); Artur Hanser 12 (3,0); Aleksander Čertov
12 (3,0)

1. razred: Kapelčani
Železna Kapla: Kukoviča presenetil

Legionar Rus je bil očitno zelo zanes
ljiv vratar Kapelčanov, saj je njegova 
povprečna ocena kar 4,5. Zelo dobro je 
jeseni igral tudi Kukoviča, ki je dobil isto 
oceno kakor njegov vratar.
1. Rus 67 (4,5)

Kukoviča 67 (4,5)
3. Užnik 61 (4,1)

4. Grubelnig 55 (4,2); 5. Kuchar52 (3,7); 6. Preschern 51 
(3,9); 7. Travnik 50 (3,3); 8. Rozman 48 (3,4); 9. Köck 43 
(3,9); 10. Jenschatz 39 (3,2); 11. Kaschnig 37 (3,3); 12. 
Germadnik 33 (3,0); 13. Sporn 22 (3,6).
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2. razred — DSG Sele

Vratar Užnik spredaj
Vratar Silvert Užnik je bil letos 

najboljši Selan. Tik za njim pa je že 
odlični legionar Radosavljevič. 
Vse tekme so letos odigrali Užnik, 
Kurti Hribernik, Zdravko Oraže, 
Radosavljevič in Pavel Čertov.
1. Užnik 55 (4,2)
2. Radosavljevič 54 (4,1)
3. N. Hribernik 46 (3,8)

Zdr. Oraže 46 (3,5)
5. K. Hribernik 43 (3,3), 6. P. 
Čertov 40 (3,1); 7. F. Oraže 39 
(3,3); A.Oraže39(3,3); 9. M. Mak 
31 (3,4); 10. Wieser 29 (2,6); 11. 
M. Oraže 23 (3,3); 12. Pristovnik 
22 (3,1); 13. Stern 17 (2,8); 
14. Kulmesch 14 (3,5); 15. Božič 
10 (3,3).

imajo najvisje ocene
Globasnica: Ewald Pajančič

je „šef“ tudi na papirju
1. E. Pajančič 49 (3,5)

Mišetič 49 (3,3)
3. Thonhofer 46 (3,3)
4. Zank 45 (3,5); 5. Kaiser 44 (3,6); 6. 
Duller43(2,9); 7. Kordesch 41 (2,9); S. 
Pajančič 41 (3,2); 8. G. Sadjak 34 (3,1); 
9. H. Micheu 33 (3,3); 10. Schatz 31

(3,1); Pleschgatternig31 (2,8); 12. Lesjak 17(2,4); 13. Dol- 
linger 16 (2,2); 14. K. Micheu 13 (2,6);

V Globasnici je imel dobro sezono Ewald Pajančič, kar 
se vidi tudi pri rezultatih. Igral ni samo na eni tekmi, dose
gel pa je skupno z Mišetičem največ točk. Legionar pa je 
skupno z Dullerjem odigral vse tekme.

Šmihel: Vratar in libero 
spredaj

V Šmihelu sta letos najbolj kon
stantno igrala vratar Karl Eberwein in 
libero Božičevič. Vse tekme pa so 
letos odigrali Božičevič, Pasterk, Mot- 
schilnig, Juri, Walter in Buchwald.1. Božičevič 55 (3,6)

2. Karl Eberwein 52 (3,7)
Pasterk 52 (3,5)

4. Motschilnig 45 (3,0); 5. Gros (3,3); Buchwald 43 (2,9); Walter 43 (2,9); 8. 
Kräusler 39 (3,5); Juri 39 (2,6); 10. Berchtold 25 (3,6); Ambrosch 25 (2,7); 12. 
Golautschnig 22 (3,1); 13. Matschek 15 (3,0); 14. Sadjak 14 (2,9); 15. Ch. Eber
wein 13 (2,6).

TOP 5 
1990

Športna agentura WALDHAUSER
podeljuje nagrade 

najboljšim športnikom leta 1990 
Podelitev bo v torek, 18. dec. 1990, 

v MOHORJEVI KNJIGARNI v Celovcu
Žirija športnih novinarjev in strokovnjakov: Marijan 
Velik, Andrej Mohar, Silvo Kumer, Jurij Perč, Franc 

Sadjak, prof. Anton Malle, Samo Kobentar

SK ZADRUGA 
AICH/DOB ponovno 

uspešen!
ENSKE

Grabštanj — SK Zadruga 
Aich/Dob 0:3 
(10:15, 8:15, 9:15)

V tekmi proti Grabštanju so 
dekleta pokazala, da so letos 
res v dobri formi. Odigrale so 
lepo tekmo in niso pustile na
sprotniku niti majhne možnosti, 
da bi zmagal vsaj en set. Vsa 
koncentracija Dobljank je zdaj 
usmerjena na Hypo-VBK iz Ce
lovca, ki je v petek, 7. 12., ob 
18.30 naslednji nasprotnik v 
Pliberku. Če bodo zmagale tudi 
proti Hypo-VBK, jih še čaka 
največji nasprotnik, namreč 
moštvo iz Wolfsberga. To mošt
vo je namreč zadnja štiri leta 
zaporedoma osvojilo naslov ko
roškega prvaka. Trener Opetnik 
je dejal, da Wolfsberga letos še 
ne bo mogoče premagati, cilj 
njegove ekipe pa je, da se uvr
sti med prve tri na lestvici.

SK Zadruga Aich/Dob I — 
Hypo-VBK 3:0 
(15:6, 15:4, 15:3)

Tekma prve ekipe SK Zadru
ge Aich/Dob proti drugi ekipi 
prvoligaša Hypo-VBK iz Celov
ca je trajala samo 32 minut. 
Dobljani so odigrali nekaj lepih 
kombinacij, katere so zaključili 
tudi s točkami. Očitno je bilo, 
da se delo novega trenerja iz 
Jugoslavije že obrestuje. Po 
nepotrebnem porazu v drugem 
kolu proti Wolfsbergu so Dob
ljani zdaj na lestvici na drugem 
mestu. Z lahkim treningom je 
spet začel legionar Boris Skud- 
nik; morda bo spet igral na
slednji teden proti Grabštanju 
(15. 12. 1990 v Grabštanju).

Šentvid — SK Zadruga Aich/ 
Dob II 0:3 
(11:15, 7:15, 9:15)

Druga ekipa ni nastopila s 
standardno postavo, a je proti 
Šentvidu kljub temu zanesljivo 
zmagala. Dva seta je igral tudi 
blagajnik kluba, Christian Mat
schek. Nadomestil je Roberta 
Aznacha, ki je po prvem setu 
odšel v službo. Videlo se je, da 
imajo Dobljani odbojko že v 
krvi, kajti blagajniku ni bilo vi
deti, da je prvič igral prvenstve
no tekmo. Menda je pa poleti 
večkrat treniral odbojko, in kot 
organizator velikega turnirja v 
Dobu je na tem turnirju igral
cem oz. igralkam pozorno gle
dal na prste.



Osebe, osebe...
Dr. Mihi Weber
odprl v Celovcu zobo- 
zdravniško ordinacijo
Preteklo soboto, 1. decembra 
1990, je v Celovcu odprl svojo 
zobozdravniško ordinacijo dr. 
Mihi Weber. Ordinacija je v Sa- 
riastraße 9, tel 0463 / 505 90. 
Ordinacija je odprta od pone

deljka do petka od 8. do 12. ure. Za Celovec je odprtje 
zobozdravniške ordinacije dr. Mihija Webra gotovo ve
lika pridobitev, saj so čakalnice pri zobozdravniku na
bito polne. Pa še nekaj: v ordinaciji zobozdravnika dr. 
Mihija Webra se lahko pogovorite kar v slovenskem 
jeziku.

Valentin Blažej,
znani trgovec iz Pliberka,
bo te dni praznoval svoj 60. 
rojstni dan. Danes šteje med 
največje trgovce v občini Pli- 
berkin vokraju. Strgovanjem je 
začel Valentin Blažej v Libučah 
z majhno trgovino, danes pa 
ima v centru mesta Pliberk 
pravo „veletrgovino". Na penzijo 

agilni trgovec še nikoli ni pomislil, preveč povezan je 
s trgovino in s svojimi kupci. Odkrito rečeno pa si Va
lentina Blažeja v pokoju tudi nihče ne more prav pred
stavljati. Številnim čestitkam, povezanim z željo, da bi 
bil svojim kupcem še dolgo na razpolago, se pridružu
je tudi Naš tednik.
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Norbert in Traudi Lipusch
iz Strpne vasi pri Šmihelu
sta bila med tistimi štirinajstimi mladimi glasbenimi ta
lenti, ki jih ježirija izbrala izmed 140 kandidatov za veli
ko tekmovanje mladih glasbenikov v Beljaku. Traudi in 
Norbert sta potem navdušila 1000 obiskovalcev v kon
gresni dvorani, ki so se poslovili od para z največjim 
aplavzom večera. Zapela sta pesem „Miteinander ein 
bißchen reden/pogovorimo se med seboj", ki jo je na
pisal njun stric Josef Germadnik. Glasbeno je vadil z 
njima oče Berti, za koreografijo pa je poskrbel Pepej 
Krop. Med 14 tekmovalci sta potem Norbert in Traudi 
dosegla odlično 5. mesto.

PBUC DRUGEMU 
POMAGAJMO...

Društvo upokojencev Podjuna je v nedeljo, 2. de
cembra, povabilo svoje člane in prijatelje na ad
ventno srečanje v hotel Rutar-Lido v Dobrli vasi. 
Sicer hladna, a sončna prva adventna nedelja je 
pripomogla že na začetku srečanja, da so pozabili 
ob tej priložnosti na vsakdanje tegobe, ki zlasti 
starejše ljudi pogosto prizadevajo.

Na marsikaj, kar prinašajo 
zrelejša leta v človekovem 
življenju, je med mašo v pro
storni in polni hotelski obed- 
nici opozoril g. župnik Flori
jan Zergoi iz Kazaz. Dobrols- 
kemu proštu g. Francu Brum- 
niku — društvenemu članu — 
letos bolezen ni dovoljevala, 
da bi se kakor lani udeležil ad
ventnega srečanja. Poln ra
zumevanja je priskočil na po
moč g. Zergoi in obhajal z 
upokojenci evharistično bo
goslužje na pragu letošnjega 
adventa. Slovesnost bogo
služja je olepšal cerkveni

zbor iz Dobrle vasi pod 
vodstvom organistke gospe 
Lesjak.

Sledil je drugi del srečanja; 
predsednik Martin Komar je 
zadovoljen ugotovil, da se je 
povabilu odzvalo tolikšno 
število upokojencev, in zaželel 
vsem nekaj prijetnih ur v do
mačem ozračju gostoljubne
ga Rutarjevega hotela. Poz
drave dobrolskega župana 
Pfeiferja, ki je bil zadržan z 
drugimi obveznostmi, je nav
zočim upokojencem sporočil 
g. Martin Wastl, občinski od
bornik in predsednik Posojil-

nice-Bank Podjuna. Dejal je, 
da je nagla pomnožitev član
stva najboljši dokaz, kako po
treben je obstoj Društva upo
kojencev Podjuna; sedanje
mu odboru je zaželel še na
prej uspešno delovanje.

Navzoči so navdušeno poz
dravili v svoji sredi priljub
ljene Smrtnikove fante iz Kort. 
Mladi pevci so upokojencem 
pripravili venec adventnih in 
ljudskih pesmi. Da društve- 
niki ne mislijo samo nase in 
na priložnostna praznovanja, 
so dokazali, ko so z odprtimN, 
srcem in darežljivo roko zbrali 
na adventnem srečanju 
10.000,— šilingov za poplav- 
Ijence v Sloveniji; ta znesek 
so izročili Slovenski Karitas in 
se s tem dejanjem uvrstili 
med številne rojake, ki s priza
detimi ne le sočustvujejo, 
temveč ljudem v stiski tudi de
jansko pomagajo.

II
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ali
pretežno smešno

Zakaj je šef nastavil 
novo tajnico?

Zakaj?
Ker je stara že predo

bro poznala njegovo 
abecedo!

Gostišče/restaurant JUENNA 
v Čepicah pri Globasnici vabi na

Dneve lovskih specialitet
od petka, 13., do nedelje, 16. decembra in 
od petka, 20., do nedelje, 23. decembra

Privoščite si še v miru dobrega kaj, 
saj bo kmalu leta 1990 kraj.
Pojejte in popijte s svojimi prijatelji pri nas, 
kjer čaka čaka tudi letos dobra kapljica Vas!

Izplačilo hranilnih vlog 
bo v našem gostišču 

v nedeljo, 9. decembra, ob 20. uri.


